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REVISTA PRESEI 
 

 Transportatori: Dacă la prima şedinţă de Guvern cererile noastre nu sunt pe ordinea de zi, oprim transportul 
de tot 
Numărul transportatorilor care protestează miercuri în Piaţa Victoriei împotriva pirateriei a ajuns la aproape 300, 
la o oră de la începerea manifestaţiei. 
Taxiuri, autocare şi autobuze din aproape toate judeţele au blocat miercuri cea mai mare parte din Piaţa Victoriei, 
într-un protest organizat de Federaţia Operatorilor Români de Transport (FORT). 
Manifestanţii strigă "Jos evaziunea fiscală" şi "Jos pirateria" şi afişează mesaje precum: "Stop transportului ilegal", 
"Stop pirateriei", "Dorim doar eliminarea sintagmei 'în mod repetat' din Legea 38/2003". 
"Dacă la prima şedinţă de Guvern, de săptămâna viitoare, cererile noastre nu sunt pe ordinea de zi, oprim 
transportul de tot", a afirmat Florin Bocai, vicepreşedintele FORT. 
La ora 11:00, o delegaţie a transportatorilor va intra la discuţii la Guvern. 
Transportatorii sunt nemulţumiţi de întârzierea emiterii ordonanţelor de urgenţă promise de Guvern în domeniul 
transporturilor de pasageri. Potrivit FORT, în ultimele două săptămâni, ordonanţele de urgenţă sunt blocate pe 
"circuitul de avizare" din Guvern. 
Federaţia Operatorilor Români de Transport "consideră că sectorul de activitate în cauză nu s-a mai întâlnit 
niciodată cu un asemenea moment, ce riscă să blocheze iremediabil transportul rutier naţional şi judeţean de 
pasageri", după cum se precizează în comunicatul transmis de FORT. 
Federaţia critică Guvernul pentru întârzierea modificării legislaţiei din domeniul transporturilor. 
"Solicitările membrilor FORT sunt simple, iar argumentele au fost deja introduse în fundamentarea celor două 
acte normative blocate acum la nivel guvernamental, în principal din cauza aceloraşi grupuri de interese ce 
încearcă să folosească legislaţia pentru propriul interes şi buzunar", acuză Federaţia Operatorilor Români de 
Transport. 
FORT solicită Guvernului "eliminarea sintagmei 'în mod repetat' din Legea taximetriei, pentru a combate eficient 
transportul ilicit de persoane, şi prelungirea programelor interjudeţean şi judeţene de transport pasageri". 
"Orice altă completare adusă acestor două modificări esenţiale nu reprezintă altceva decât încercări disperate ale 
unor indivizi de a modifica legea, pentru acoperirea unor ilegalităţi sau situaţii litigioase", avertizează Federaţia 
Operatorilor Români de Transport.  
 (Sursa: Agerpres) 
 

 Sindicalistii il acuza pe Toader de imixtiune in justitie, dupa ce ministrul le-a dat indicatii sefilor de instante in 
cazul unor procese 
Ministrul Justitiei, Tudorel Toader, a transmis o adresa sefilor de tribunale si curti de apel din Romania in care le 
recomanda ca in procesele privind drepturile salariale sa depuna "toate diligentele necesare in vederea formularii 
apararilor si cailor de atac corespunzatoare in dosarele care au acest obiect". 
Ministrul a explicat si motivele pentru care a facut aceasta recomandare: "tinand seama de impactul bugetar 
creat de hotararile judecatoresti". Recomandarea trimisa catre toti sefii de tribunale si curti de apel din tara este 
din data de 12 martie. 
Surse din magistratura au explicat pentru Ziare.com ca totul a inceput dupa ce mai multi grefieri au castigat intr-o 
instanta sporuri de cateva sute de lei, iar Curtea de Apel Mures nu ar fi facut apel. 
"Practic, prin aceasta scrisoare ii cearta pe sefii instantelor. Este o reactie stil Rodica Stanoiu", explica sursa 
citata. 
"Ministerul Justitiei isi baga coada" 
Mesajul a fost postat de federatia Publisind sub titlul: "De ce se pierd procesele bugetarilor? Ministerul Justitiei isi 
baga coada". 
Federatia arata ca, nu de putine ori, a fost pusa in ipostaza dificila de a explica membrilor de sindicat de ce 
actiunile promovate in instanta, avand ca obiect drepturi banesti, sunt pierdute si asta pentru ca, de multe ori, 
dosare care au acelasi obiect, aceeasi motivare si acelasi temei sunt interpretate diferit. 
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"Iata ca, in anul 2019, cand magistratii simt pe pielea lor ce inseamna nedreptatea, frustrarea, pericolul de 
politizare a sistemului, iar independenta lor este prejudiciata, dupa protestele din strada, brusc au aparut si 
documente oficiale prin care se confirma interventia politicului in realizarea actului de justitie. 
Imixtiunea ministrului imbraca forma unei recomandari pe care acesta o traseaza presedintilor Curtilor de Apel si 
Tribunalelor, adica exact acelora care zilele trecute se deziceau de protestele subalternilor", arata Publisind. 
"MJ tamponeaza procesele bugetarilor" 
Si Sindicatul National al Lucratorilor de Penitenciare a luat pozitie si scrie ca "MJ tamponeaza procesele 
bugetarilor". 
Sindicatul Politistilor din Romania "Diamantul" l-a criticat pe Tudorel Toader. 
"Se cere magistratilor slugarnici sa aiba in vedere impactul bugetar al hotararilor judecatoresti pe drepturi 
salariale! Aceeasi expresie declansatoare a reflexului de magistrat obedient, impactul bugetar, am observat-o si in 
unele intampinari ale MAI din dosarele noastre. 
Sa fie coincidenta? Si MAI si MJ le cer magistratilor, pe diverse cai, sa aiba in vedere impactul bugetar", arata 
politistii. 
Potrivit acestora, justitia trebuie sa fie impartiala si deasupra intereselor statului. 
"Democratia si statul de drept se intemeiaza pe suprematia legii, nu pe suprematia interesului celui care 
administreaza bugetul statului", conchid politistii din Sindicatul "Diamantul". 
(Sursa: ziare.com) 
 
Ministrul Finanţelor: Se schimbă taxa pe lăcomie în stimulentul pentru hărnicie 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a afirmat, marţi seara, că taxa pe lăcomie pentru bănci va fi 
transformată în stimulentul pentru hărnicie, iar ultimele discuţii le va avea miercuri. 
„Am promis, că până la final de luna martie se face o modificare a acestei ordonanţe. Partea de bănci, mâine 
dimineaţă, am o discuţie la Ministerul de Finanţe cu reprezentanţi ai sistemului bancar, am avut şi azi cu colegi de 
la Banca Naţională centrală. Mâine, închidem modificările legate de sistemul bancar. Se schimbă taxa pe lăcomie 
în stimulentul pentru hărnicie. Dacă banca sau băncile, de la caz la caz, îşi asumă că vor finanţa economia noastră 
reală, care are nevoie de finanţare, atunci inclusiv taxa....”, Eugen Teodorovici, marţi seara, într-o emisiune la 
TVR1. 
Ministrul Finaţelor a susţinut că mecanismul va fi atât de flexibil, încât unele bănci s-ar putea să nu o achite. 
„Acest mecanism care este foarte flexibil stimulează banca şi txa care se pune pe o parte din activele financiare 
rămase ca fiind impozabile se poate duce către zero până la final de an, dacă băncile dovedesc că au finanţat 
companiile din România, persoanele fizice, titlurile de stat. Am pus zero (în buget - n.red.), pentru că eu nu pun 
taxă, am mai spus-o”, a detaliat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a mai susţinut că bancherii au bonusuri foarte mari şi nu îi interesează situaţia băncii, a cărui 
faliment poate afecta economia. 
Restul modificărilor la OUG 114/2018 vor fi anunţate de ministrul Comunicaţiilor şi de ministrul Energiei în 
perioada următoare, conform ministrului Finanţelor. 
„Aceasta este şi ideea: să nu plătiţi mai mult pe metru cub de gaz sau telefonie. Aici este lupta”, a completat 
Teodorovici, care a menţionat că în ceea ce priveşte nivelul ratelor bancare va exista o reduce până la finalul 
acestui an, dar poate estima cât. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Premierul Dăncilă: Avem bani pentru majorarea alocaţiilor copiilor, pentru majorarea pensiilor şi salariilor 
Premierul Viorica Dăncilă a dat asigurări marţi, la începutul şedinţei de Guvern, că sunt bani în buget pentru 
mărirea pensiilor şi salariilor şi că Executivul a modificat legislaţia pentru a face posibilă majorarea alocaţiilor 
copiilor. 
”Avem bani şi pentru mărirea pensiilor şi pentru mărirea salariilor aşa cum am dovedit că am avut şi anul trecut. 
Prin modificările pe care guvernul le-a făcut legii plafoanelor bugetare am asigurat şi creşterea alocaţiilor pentru 
copii de la 84 lei la 150 lei, iar în cazul copiilor cu dezabilităţi de la 200 lei la 300 lei. Vom continua prin acest buget 
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să sprijinim mediul de afaceri şi să asigurăm cofinanţarea pentru numeroase proiecte europene”, a declarat 
Viorica Dăncilă. 
Ea a mai spus că bugetul pe anul 2019 este unul al investiţiilor şi al dezvoltării. 
”Intrăm în linie dreaptă cu proiectele pe care ni le-am propus atât de necesare pentru dezvoltarea României. 
După cum ştiţi am alocat peste 15 miliarde de lei în plus pentru investiţii faţă de anul trecut din care 6 miliarde de 
lei pentru infrastructura de transport. Totodată bugetul pe anul 2019 prevede cea mai mare alocare de fonduri 
pentru sănătate din întreaga istorie a României. Anul trecut am crescut substanţial salariile în sănătate, anul 
acesta ne concentrăm atenţia asupra investiţiile astfel încât să le oferim românilor acces la servicii de sănătate 
performante. De asemenea educaţia primeşte 9,9 miliarde de lei în plus faţă de anul 2018. Investim în viitorul 
României”, a conchis premierul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Isărescu, despre trecerea la euro: Nu trebuie să intervină modificări care erodează independenţa BNR. Festina 
lente se aplică şi în acest caz 
Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), Mugur Isărescu, a explicat, marţi, de ce este nevoie de o 
convergenţă reală, înainte ca România să treacă la euro, ce înseamnă această convergenţă şi de ce este 
importantă independenţa Băncii centrale în acest context. 
„Înainte de orice altceva, doresc să subliniez că necesitatea asigurării «unui grad ridicat de convergenţă 
sustenabilă» este departe de a fi o noutate – aceasta este statuată în mod explicit chiar în Tratatul de la 
Maastricht, dar e drept că a cam fost uneori trecută cu vederea”, a spus Mugur Isărescu, marţi, cu ocazia 
decernării titlului de Doctor Honoris Causa al Universităţii Ovidius din Constanţa. 
În ceea ce priveşte sustenabilitatea convergenţei, Guvernatorul BNR a evidenţiat că există patru tipuri de 
convergenţă care trebuie luate în considerare, iar dintre acestea convergenţa nominală este uşor de cuantificat, 
fiind prevăzute criterii clare, inclusiv valori de referinţă, pentru stabilitatea preţurilor, sustenabilitatea poziţiei 
fiscale, convergenţa ratelor dobânzilor pe termen lung şi stabilitatea cursului de schimb. 
„Aceste cerinţe s-au aflat mai mult în lumina reflectoarelor, fiind cunoscute drept criteriile de la Maastricht. Un al 
doilea tip de convergenţă este cea reală, care se referă la nivelul de dezvoltare economică, fiind măsurată prin 
nivelul PIB pe locuitor, care poate fi determinat prin intermediul cursului de schimb nominal, dar cel mai relevant 
indicator din perspectiva comparabilităţii internaţionale este cel calculat la paritatea puterii de cumpărare, 
întrucât ţine cont de preţurile diferite existente în diverse ţări pentru aceleaşi produse”, a explicat Isărescu. 
Guvernatorul BNR s-a mai referit la faptul că al treilea tip de convergenţă este cea instituţională, care priveşte 
compatibilizarea instituţiilor cu cele ale zonei euro, iar în acest proces, o importanţă deloc de neglijat o are şi 
instituţia băncii centrale, inclusiv din perspectiva independenţei acesteia. 
„Astfel, este necesară întărirea independenţei BNR prin modificarea legii care guvernează activitatea sa. Este 
important de subliniat că nu trebuie să intervină modificări de natură a eroda în vreun fel independenţa 
instituţiei, aşa cum ar putea să se întâmple dacă unele prevederi cuprinse în propuneri legislative recente ar fi 
adoptate”, a subliniat Isărescu. 
Reprezentantul Băncii centrale a României a completat că, pentru adoptarea euro, mai există şi convergenţa 
structurală, care constituie un concept mai vag, referitor la adecvarea structurii economiei respective la cea a 
zonei euro. 
„Convergenţa structurală vizează un spectru larg de domenii, de la structura pe ramuri a economiei până la 
flexibilitatea unor pieţe şi la sincronizarea ciclurilor de afaceri. Aş vrea să subliniez că, în opinia mea, problemele 
de ordin structural sunt mai puţin stringente pentru economiile de dimensiuni reduse, fapt care explică, într-o 
anumită măsură, intrarea în zona euro a unor ţări care se încadrează în această categorie. Dincolo de ceea ce 
prevede Tratatul de la Maastricht, experienţa practică acumulată până în prezent în ceea ce priveşte adoptarea 
monedei unice a demonstrat că zona euro nu este un loc confortabil pentru economiile cu nivel scăzut de 
competitivitate sau cu pieţe rigide. Cu alte cuvinte, zona euro, spre deosebire de UE, nu constituie un «club de 
convergenţă», întrucât membrii săi actuali nu şi-au îmbunătăţit neapărat nivelul de convergenţă după adoptarea 
euro. În acest context, un nivel ridicat de convergenţă reală, în paralel cu respectarea criteriilor de la Maastricht, 
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constituie o premisă pentru limitarea costurilor asociate pierderii independenţei politicii monetare ulterior 
adoptării euro”, a precizat Isărescu. 
Dat fiind că procesul de adoptare a euro de către noile state membre este o chestiune de „când”, nu de „dacă”, 
succesul adoptării monedei unice presupune efectuarea acesteia într-un moment adecvat, potrivit sursei citate. 
„Angajamentul de a intra în zona euro este indiscutabil, dar gestionarea demersului complex de asigurare a 
convergenţei economice necesare în acest scop este lăsată în bună măsură la discreţia autorităţilor din ţările 
candidate. În acest context, abordarea a fost diferită şi în timp, şi la nivelul ţărilor. Imediat după aderarea noilor 
state membre la Uniunea Europeană (UE), datele-ţintă asumate pentru adoptarea euro erau foarte ambiţioase, în 
pofida stadiului nu foarte avansat la momentul respectiv al îndeplinirii unora dintre criteriile de la Maastricht. 
Atitudinea mai prudentă care s-a instalat ulterior semnalează nu neapărat incapacitatea sau dificultatea încadrării 
în limitele prevăzute de criteriile de convergenţă nominală, manifestându-se, mai degrabă, după declanşarea 
crizei financiare internaţionale, pe fondul estompării unora dintre avantajele adoptării euro, concomitent cu 
creşterea vizibilităţii costurilor acesteia. Astfel, suntem martori la o tratare substanţial revizuită şi mai 
cuprinzătoare a procesului de trecere la euro în ansamblul său”, a detaliat Isărescu. 
Guvernatorul a amintit că Banca Centrală Europeană (BCE) şi Comisia Europeană (CE) au manifestat preocupare 
pentru sustenabilitatea convergenţei şi înainte de criza globală. De exemplu, Lituania, care urmărea adoptarea 
monedei comune începând cu 2007, a eşuat în acest demers „nu atât pentru că depăşea cu 0,1 puncte 
procentuale nivelul criteriului ratei inflaţiei, cât mai degrabă pentru absenţa sustenabilităţii unei inflaţii scăzute”. 
„În continuare, nivelul optim de convergenţă reală pentru aderarea cu succes la zona euro constituie obiectul 
unor dezbateri intense. În opinia mea, coerenţa şi sustenabilitatea convergenţei sunt însă cel puţin la fel de 
importante ca şi nivelul acesteia. Convergenţa economică – atât cea reală, cât şi cea nominală – trebuie să 
avanseze în concordanţă cu fundamentele economiei, altfel progresul ar fi periclitat de derapaje abrupte. Pe calea 
către o convergenţă lină şi sustenabilă, un prim principiu călăuzitor este acela de a evita înscrierea pe o traiectorie 
divergentă. Cu alte cuvinte, de a rătăci drumul, de a o apuca pe altă cale decât cea care duce în zona euro. În 
bătălia pentru convergenţă, trebuie să fim atenţi să evităm divergenţa. Şi aceasta nu numai la nivelul economiilor 
naţionale; reducerea decalajelor de dezvoltare în interiorul ţărilor este, de asemenea, esenţială pentru atenuarea 
compromisurilor (trade-offs) generatoare de provocări la adresa politicilor care se confruntă cu şocuri 
asimetrice”, a mai arătat Isărescu. 
Guvernatorul BNR a reamintit că, în România, de exemplu, se pot întâlni zone comparabile, în ceea ce priveşte 
nivelul de dezvoltare şi standardul de viaţă, cu economiile occidentale, dar şi regiuni rămase mult în urmă. De 
exemplu, în anul 2017, cea mai prosperă regiune a României a fost de aproape patru ori mai bogată decât cea mai 
săracă regiune, pe baza PIB regional pe locuitor. 
Cel de-al doilea principiu în vederea realizării unei convergenţe line este de a avansa pe calea cea bună în mod 
sustenabil. 
„Ritmul procesului trebuie să fie unul care poate fi păstrat, iar odată ce am făcut paşi înainte nu trebuie să 
regresăm sau să batem pasul pe loc. De fapt, forţarea excesivă a procesului de convergenţă este tot atât de nocivă 
precum trenarea acestuia. Dictonul latin festina lente se aplică şi în acest caz, a ne grăbi încet pe calea 
convergenţei însemnând să o parcurgem într-o cadenţă sustenabilă pe termen mediu şi lung. România a 
înregistrat progrese semnificative în domeniul convergenţei reale, reflectate în reluarea şi accelerarea creşterii 
economice în perioada care a urmat crizei globale”, a mai spus Isărescu. 
Această evoluţie a condus la un avans al PIB pe locuitor ca pondere în media zonei euro (pe baza standardului 
puterii de cumpărare) de la 31,7% în anul 2005 la un nivel estimat de circa 60% în anul 2018. Este cel mai rapid 
ritm de creştere consemnat în cadrul grupului de ţări cu tendinţe similare, acelaşi indicator majorându-se în 
Bulgaria, de exemplu, de la aproximativ 33% în 2005 la doar circa 48%, estimarea pentru anul trecut. 
„Chiar dacă aceste două ţări vecine au multe în comun, există şi lucruri care le despart – nu doar Dunărea, ci şi 
regimul de curs de schimb! Prin adoptarea consiliului monetar în urmă cu peste două decenii, într-o situaţie de 
criză economică şi bancară, Bulgaria şi-a impus un curs de schimb fix, cu toate beneficiile şi neajunsurile care 
decurg din practicarea acestuia. Cert este că flexibilitatea regimului de curs de schimb din România a fost de 
natură a favoriza avansul mult mai alert al convergenţei reale în România faţă de Bulgaria. Mişcările cursului de 
schimb al leului au permis absorbirea unor şocuri neprevăzute ce puteau afecta creşterea economică, facilitând 
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situarea sa la un nivel mai ridicat şi evitând totodată fluctuaţiile excesive la nivelul acesteia. Merită semnalat 
faptul că în Bulgaria nu s-a depăşit în niciun an din perioada postcriză pragul de creştere economică de 4 la sută, 
în timp ce în România în fiecare dintre ultimii trei ani s-au consemnat niveluri superioare acestuia”, a mai explicat 
Isărescu, marţi. 
Benoît Cœuré, membru al Comitetului Executiv al BCE, remarca, în cadrul unei conferinţe organizate în noiembrie 
2018 de Banca Naţională a Austriei, faptul că economiile din Europa Centrală, de Est şi de Sud-Est sunt 
caracterizate de un nivel neuniform al convergenţei. 
„Dintre cele care au aderat deja la UE, au intrat până acum în zona euro economii de dimensiuni mai mici. Ţările 
mai mari, cu regim de curs de schimb flexibil şi niveluri mai ridicate ale convergenţei reale, nu se grăbesc să facă 
pasul spre euro, concentrându-se mai degrabă, în primă instanţă, pe corectarea unor probleme structurale cu 
care se confruntă. Mai atrase de perspectiva unei adoptări relativ rapide a monedei unice par a fi economiile cu 
regim fix al cursului de schimb (care, prin urmare, au renunţat deja la flexibilitatea acestui instrument), chiar şi 
dacă înregistrează un nivel mai redus al convergenţei reale. Flexibilitatea inerentă unui regim de flotare 
controlată, precum cel practicat de BNR, are însă şi limite clare, care nu trebuie pierdute din vedere – nu 
înseamnă nicidecum că banca centrală acţionează discreţionar, putând duce cursul de schimb acolo unde doreşte. 
Abuzul de flexibilitate poate fi la fel de dăunător bunului mers al economiei ca şi abuzul de rigiditate. De altfel, 
regimul de ţintire directă a inflaţiei aplicat de către BNR reprezintă o combinaţie de reguli şi de componente 
discreţionare având ca scop formularea unei politici monetare coerente şi eficiente”, a mai spus Isărescu. 
Guvernatorul BNR a remaracat că, în ceea ce priveşte diferenţele actuale de abordare între ţări privind adoptarea 
euro, unora li s-ar putea părea ciudat că Bulgaria, rămasă în urmă în planul convergenţei reale, are în vedere o 
intrare mai rapidă în zona euro decât România. 
„Este natural ca ţara vecină să privească adoptarea euro ca pe unica ieşire sănătoasă din aranjamentul actual de 
tip consiliu monetar. În schimb, în România, Ungaria, Polonia şi Cehia, ţări în care se practică ţintirea directă a 
inflaţiei, abordarea este una diferită, întrucât trecerea la euro prezintă un grad mai ridicat de complexitate. 
Aceasta nu înseamnă nicidecum că România ar fi sceptică în privinţa adoptării euro, ci doar că are nevoie de o 
viziune cuprinzătoare menită să asigure intrarea la momentul potrivit şi cu succes în zona euro”, a menţionat 
Isărescu. 
Referitor la convergenţa nominală, în intervalul iulie 2015 – noiembrie 2017, România a îndeplinit toate criteriile 
de convergenţă prevăzute în Tratatul de la Maastricht, dar fără să participe la mecanismul cursului de schimb. 
„Faptul că, la momentul actual, valorile de referinţă pentru rata dobânzii pe termen lung şi pentru inflaţie nu mai 
sunt îndeplinite reprezintă un avertisment că ar trebui depuse eforturi pentru realizarea convergenţei nominale 
într-o manieră durabilă, şi nu accidentală sau temporară. Acest lucru este posibil numai atunci când cele două 
tipuri de convergenţă se potenţează reciproc. Este important să menţinem economia pe un trend de creştere, 
fiind, totodată, extrem de atenţi să protejăm echilibrele macroeconomice recâştigate în urma unui proces dureros 
de ajustare care a avut loc după criza financiară internaţională. Singura modalitate de a merge înainte este aceea 
de a recurge la un mix coerent de politici macroeconomice şi la reforme structurale ferme, menite să majoreze 
potenţialul de creştere a economiei şi, în acelaşi timp, să îi sporească rezistenţa la şocuri. Această abordare nu ar 
trebui să lase loc politicilor prociclice. Faptul că o politică anticiclică creează condiţii prielnice pentru o 
convergenţă lină este dincolo de orice îndoială. Acesta a fost unul dintre principiile pe care s-a bazat mereu 
calibrarea orientării politicii monetare a BNR. Pentru a menţine coerenţa şi sustenabilitatea convergenţei reale, 
politica monetară trebuie nu numai să acţioneze într-o manieră anticiclică, ci să fie şi flexibilă, evitând, în acelaşi 
timp, extremele”, a subliniat Isărescu. 
Mai exact, Guvernatorul a detaliat că, pe de o parte, este important ca BNR să nu ignore, în vreun fel, 
ameninţarea inflaţiei de dragul unei prosperităţi câştigate rapid şi uşor (şi, prin urmare, iluzorie), iar, pe de altă 
parte, ar trebui să evite să devină „obsedată de inflaţie”. 
„BNR nu s-a bucurat niciodată de luxul de a se putea concentra exclusiv asupra stabilităţii preţurilor şi asupra 
utilizării ratei dobânzii în speranţa că stabilitatea financiară şi stabilitatea cursului de schimb vor urma de la sine. 
În condiţiile circulaţiei libere a capitalului şi ale gradului semnificativ de euroizare, este evident o iluzie ideea că 
cererea agregată ar putea fi gestionată numai prin pârghia ratelor dobânzilor. Dincolo de ţinte şi niveluri şi 
indiferent de amploarea decalajelor pe care o economie trebuie să le recupereze sau de regimul de politică 
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monetară pentru care optează o bancă centrală, ceea ce contează pentru convergenţa reală şi nominală este 
coerenţa şi sustenabilitatea procesului. Cu alte cuvinte, a fi şi a rămâne pe calea cea bună”, a mai spus Isărescu. 
Guvernatorul Băncii centrale a României a reamintit că a participat la evenimente care dezbat aderarea României 
la zona euro încă din toamna trecută, iar „faptul că se desfăşoară atâtea dezbateri pe acest subiect este 
îmbucurător, pentru că astfel se creează premisele cristalizării unei viziuni bine fundamentate asupra manierei în 
care ar trebui gestionat procesul de convergenţă”. 
Isărescu, despre trecerea la euro: La 40 km de un oraş bogat ca Berlinul este vestitul Las Fierbinţi 
Guvernatorul Băncii Naţionale a României, Mugur Isărescu, spune că România nu s-a dezvoltat armonios pentru a 
fi capabilă să treacă acum la euro şi dacă Bucureştiul ar putea să o facă, fiind un oraş bogat „cam cât Berlinul”, la 
nici 40 de kilometri este „vestitul Las Fierbinţi”. 
Mugur Isărescu a vorbit, la Constanţa, când i-a fost decernat titlul de Doctor Honoris Causa al Universităţii 
„Ovidius” despre trecerea la moneda euro precizând că acest proces nu trebuie grăbit, iar noile state membre ar 
trebui să adopte moneda numai atunci când sunt pregătite. 
„Se respinge cu fermitate orice idee de grăbire a procesului, după cazul Greciei. Grecia, într-adevăr, a măsluit 
cifrele, asta este cu prietenii noştri. Numai senzaţia că autorităţile unei ţări, ca să intre în zona euro, lucrează pe la 
datele statistice, creează o reacţie virulentă din partea Bruxelles-ului”, a explicat guvernatorul BNR. 
El a apreciat că România nu s-a dezvoltat armonios şi că în prezent arată ca „o piele de leopard”, cu zone foarte 
dezvoltate şi cu zone de sărăcie, şi că numai Capitala şi zona adiacentă ar putea trece în zona euro. 
„Ţara nu s-a dezvoltat armonios, este o realitate. Ştiţi că Bucureştiul are PIB-ul pe locuitor, bogăţia, cam cât 
Berlinul? Sau mai mare decât Lisabona şi în apropierea Madridului? E un oraş bogat. Nu trebuie să te duci la 
statistică. Uitaţi-vă la maşinile din Bucureşti, că sunt mai multe maşini mari decât la Roma. Deci este un oraş 
bogat. Dar, cum vă spuneam, la 100 de km sunt zone de sărăcie cruntă. Nu poate să intre numai Bucureşti în zona 
euro. Se vor egaliza relativ preţurile, inclusiv la pâine. Pâinea la noi este în continuare, mai ales în zona rurală, de 
cinci şase ori mai ieftină... Nu poţi să nu te gândeşti la consecinţele sociale. (…)Ştiţi cum arată România? Arată ca o 
piele de leopard, cu zone foarte dezvoltate, marile oraşe şi zone de sărăcie”, a spus Isărescu. 
Continuând comparaţia, Mugur Isărescu a spus că dacă s-ar decupa Ilfovul şi Bucureştiul, le-ar plasa în zona euro 
în două – trei săptămâni. 
„Dacă cineva ar putea să decupeze Ilfovul cu Bucureştiul, l-ar plasa în zona euro în 2 - 3 săptămâni. Are toate 
condiţiile să intre în zona euro. Problema este că nu putem să-l decupăm. De la Bucureşti nu sunt decât vreo 40 
de kilometri până la vestitul Las Fierbinţi, care intră mai greu în zona euro”, a mai declarat Mugur Isărescu, 
precizând că România a avut însă „parcursul cel mai remarcabil, din 2000 până în prezent”. 
„Ne-am apropiat de zona euro într-o manieră remarcabilă, să vedem dacă şi continuăm”, a mai spus el. 
Guvernatorul Băncii Naţionale a României, Mugur Constantin Isărescu, s-a aflat, marţi, la Constanţa, unde i-a fost 
decernat titlul de Doctor Honoris Causa al Universităţii „Ovidius”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă, o nouă o întrevedere cu Frans Timmermans 
Premierul Viorica Dăncilă va pleca, marţi, într-o vizită de lucru la Bruxelles, unde va avea mai multe întrevederi cu 
oficialii europeni şi va ”continua dialogul constructiv cu primvicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 
Timmermans. 
”În această după-amiază voi începe o vizită de două zile la Bruxelles, axată pe problematici sociale, cărora le 
acordăm o atenţie deosebită în mandatul preşedinţiei noastre rotative. Împreună cu preşedintele Consiliului 
European, Donald Tusk, şi cu preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Junker, voi prezida miercuri summitul 
social tripartid. Este un eveniment deosebit de important la care vor participa de asemenea reprezentanţi ai 
sindicatelor şi patronatelor, precum şi oficiali din Finlanda şi Croaţia, următoarele două state care vor deţine 
preşedinţia rotativîă a Consiliului UE”, a anunţat premierul Viorica Dăncilă la începutul şedinţei de Guvern. 
Ea a mai afirmat că va participa la evenimentul la nivel înalt cu tema <O Europă mai puternică, unită şi orientată 
spre viitor>, care se concentrează asupra creşterii economice şi ocupării forţei de muncă, iar joi va deschide o 
dezbatere cu privire la ce înseamnă Europa pentru europeni. 
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”În cadrul acestei vizite de lucru voi avea şi întrevederi cu oficiali europeni. De asemenea, voi continua dialogul 
constructiv pe care îl avem cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans”, a mai spus Dăncilă. 
Premierul Viorica Dăncilă şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, au finalizat pe 11 
martie planul de lucru al experţilor români şi europeni, pentru a găsi soluţii de punere în aplicare a 
recomandărilor MCV. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Miniștrii au aprobat două OUG: Un act a fost introdus și de Tudorel Toader 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative aprobate sau de care Guvernul a luat act în ședința 
Guvernului României din 19 martie 2019. O OUG prevede modificarea programului de stimulare a cumpărării de 
autoturisme noi, iar beneficiarii își vor putea cumpăra o nouă mașină, chiar dacă au mai avut un autovehicul nou. 
Un document a fost introdus și de Tudorel Toader, el se regăsește la secțiunea memorandumuri. 
I. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea şi completarea Ordonanţei de Urgenţă nr.66/2014 privind 
aprobarea Programului de stimulare a cumpărării de autoturisme noi 
2. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea şi completarea articolului II al Legii nr. 145/2018 pentru 
aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 18/2018 privind adoptarea unor măsuri fiscal-bugetare și 
pentru modificarea și completarea unor acte normative 
II. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE pentru prelungirea termenului de aplicare a prevederilor Hotărârii Guvernului nr.155/2017 privind 
aprobarea programelor naţionale de sănătate pentru anii 2017 şi 2018 
2. HOTĂRÂRE privind modificarea şi completarea anexei nr.2 la Hotărârea Guvernului nr.140/2018 pentru 
aprobarea pachetelor de servicii şi a Contractului-cadru care reglementează condiţiile acordării asistenţei 
medicale, a medicamentelor şi a dispozitivelor medicale în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate 
pentru anii 2018-2019 şi pentru prorogarea unor termene 
3. HOTĂRÂRE pentru aprobarea amendamentului convenit între Guvernul României şi Banca Europeană de 
Investiţii prin scrisoarea semnată la Luxemburg la 6 decembrie 2018 şi la Bucureşti la 13 decembrie 2018 la 
Contractul de credit în cadrul Facilităţii de cofinanţare CSNR dintre România şi Banca Europeană de Investiţii, 
semnat la Bucureşti la 24 noiembrie 2008 
4. HOTĂRÂRE pentru aprobarea amendamentului convenit între Guvernul României şi Banca de Dezvoltare a 
Consiliului Europei prin schimbul de scrisori semnate la Bucureşti la 15 noiembrie 2018 şi la Paris la 3 decembrie 
2018, la Acordul-cadru de împrumut dintre România şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei pentru 
finanţarea Proiectului privind reabilitarea infrastructurii şcolare din România, semnat la Bucureşti la 11 iulie 2003 
5. HOTĂRÂRE pentru pentru modificarea anexei la Hotărârea Guvernului nr. 282/2016 privind aprobarea Planului 
de acţiune pentru implementarea Strategiei de dezvoltare a sistemului judiciar 2015-2020 
6. HOTĂRÂRE pentru aprobarea Listei cuprinzând categoriile de informaţii secrete de stat, pe niveluri de 
secretizare, elaborate şi deţinute de Ministerul Educaţiei Naţionale, în domeniul său de activitate, precum şi de 
către instituţiile publice şi unităţile aflate în subordinea sau în coordonarea acestuia şi termenele de clasificare 
aferente acestora 
7. HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a unor construcţii aflate în 
administrarea Ministerului Educaţiei Naţionale pentru Universitatea din Craiova, pentru scoaterea din funcţiune 
în vederea casării şi valorificării acestora 
8. HOTĂRÂRE privind modificarea anexei nr.8 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului, pentru imobilele identificate cu numărul de 
inventar MFP 39538 și MFP 38838 
9. HOTĂRÂRE privind aprobarea Acordului între Guvernul României şi Guvernul Statului Qatar privind cooperarea 
în domeniul turismului, semnat la Doha la 6 noiembrie 2018 
10.HOTĂRÂRE privind schimbarea denumirii Academiei Tehnice Militare 
11.HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a unor construcţii din cadrul 
unor imobile aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situate în judeţele Braşov, Argeş, Bacău şi 
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municipiul Bucureşti, în vederea scoaterii din funcţiune şi casării acestora şi pentru modificarea anexei nr.4 la 
Hotărârea Guvernului nr.1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului 
12.HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului a unor 
imobile şi darea acestora în administrarea Agenţiei Naţionale de Cadastru şi Publicitate Imobiliară pentru Oficiul 
de Cadastru şi Publicitate Imobiliară Iaşi 
13.HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea unor anexe la Hotărârea Guvernului nr. 1.352/2001 privind 
atestarea domeniului public al judeţului Hunedoara, precum şi al municipiilor, oraşelor şi comunelor din judeţul 
Hunedoara 
14.HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr.86 la Hotărârea Guvernului nr.1348/2001 privind atestarea 
domeniului public al judeţului Buzău, precum şi al municipiilor, oraşelor şi comunelor din judeţul Buzău 
15.HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Regulamentului privind organizarea şi desfăşurarea procedurilor 
pentru valorificarea bunurilor scoase din funcţiune, precum şi a celor scoase din rezervele proprii, aflate în 
administrarea Ministerului Afacerilor Interne, aprobat prin Hotărârea Guvernului nr. 81/2003 
16.HOTĂRÂRE privind înscrierea unui imobil în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului și 
darea acestuia în administrarea Ministerului Sănătății 
17.HOTĂRÂRE pentru aprobarea Notei de fundamentare privind necesitatea și oportunitatea efectuării 
cheltuielilor aferente proiectului de investiții ”Dotarea Blocului Operator Central din cadrul Spitalului Universitar 
de Urgență București” 
18.HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr. 1179/2014 privind instituirea unei 
scheme de ajutor de strat în sectorul creșterii animalelor 
19.HOTĂRÂRE pentru aprobarea plafoanelor alocate ajutoarelor naționale tranzitorii în sectoarele vegetal și 
zootehic pentru anul de cerere 2018 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Memorandumului de Înţelegere privind cooperarea între 
Ministerul Justiţiei din România şi Ministerul Justiţiei din Regatul Haşemit al Iordaniei 
2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea proiectului Programului legislativ al Guvernului pe anul 2019 
3. MEMORANDUM cu tema: Plan de măsuri privind reglementarea statutului cetățenilor britanici rezidenți în 
România în contextul retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană fără un acord 
IV. NOTE 
1. NOTĂ cu privire la Lista de priorităţi legislative ale Guvernului pentru prima sesiune ordinară parlamentară a 
anului 2019 
V. INFORMĂRI 
1. INFORMARE privind stadiul pregătirii și organizării alegerilor pentru membrii din România în Parlamentul 
European în anul 2019 - 18 martie 2019 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea art. 223 
din Legea nr. 1/2011 Legea Educației Naționale 
2. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea Ordonanței de urgență 
a Guvernului nr. 195/2002 privind circulația pe drumurile publice 
3. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind modificarea unor acte normative în 
domeniul comunicațiilor electronice, serviciilor poștale și supravegherii pieței echipamentelor 
4. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea Legii nr. 263/2010 
privind sistemul unitar de pensii publice 
5. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea art. 32 din Ordonanța 
de Urgență nr. 114/2011 privind atribuirea anumitor contracte de achiziții publice în domeniile apărării și 
securității 
6. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru abrogarea art. 881 – art. 888 din 
Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, republicată, a pct. 45 al Art. I și a Art. II, Art. III, Art. IV din Legea 
nr. 207/2018 pentru modificarea și completarea Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, a Ordonanței de 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
urgență a Guvernului nr. 90/2018 și a punctelor 3 și 4 ale Art. II din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 
92/2018 
7. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea alin. (1) al art. 17 și alin. 
(2) al art. 24 din Ordonanța de urgență nr. 44 din 16 aprilie 2008 privind desfășurarea activităților economice de 
către persoanele fizice autorizate, întreprinderile individuale și întreprinderile familiale 
8. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii 
nr.272/2004 privind protecția și promovarea drepturilor copilului 
9. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
514/2003 privind organizarea şi exercitarea profesiei de consilier juridic, precum şi pentru modificarea punctului 
20, lit. A, a Anexei nr. 3 la Legea nr. 200/2004 privind recunoaşterea diplomelor şi calificărilor profesionale pentru 
profesiile reglementate din România, cu modificările şi completările ulterioare 
10.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
272/2004 privind protecţia şi promovarea drepturilor copilului 
11.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind finanțarea și implementarea 
programului „Tineri în Parlament” 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Deputaţii votează, miercuri, moţiunile simple la adresa lui Eugen Teodorovici şi Tudorel Toader 
Camera Deputaţilor votează, miercuri, de la ora 12.00, moţiunile simple la adresa ministrului Finanţelor Eugen 
Teodorovici şi ministrului Justiţiei Tudorel Toader. PSD va vota împotriva celor două moţiuni, a anunţat liderul 
deputaţilor social-democraţi Alfred Simonis. 
Camera Deputaţilor a dezbătut, luni, moţiunea simplă intitulată „Lăcomia pesedistă subminează economia 
naţională” şi iniţiată de grupurile PNL, USR şi PMP la adresa ministrului Finanţelor Eugen Teodorovici. 
Eugen Teodorovici a propus, la dezbaterea de luni a moţiunii simple la Camera Deputaţilor, un pact politic de 
neagresiune pe „temele de importanţă strategică ce ţin de economia” României, iar până la finalul lunii va 
modifica OUG 114. 
Formaţiunile din Opoziţie îi reproşează lui Eugen Teodorovoci OUG 114/2018 fiscală care are efecte dezastruoase 
asupra românilor şi a băncilor. De asemenea, parlamentarii PNL, USR şi PMP spun că ministrul Finanţelor vrea să 
transforme ANRE şi ANCOM într-o puşculiţă de miliarde de euro a PSD. 
Aleşii Opoziţiei fac o trecere în revistă şi a reacţiilor negative cu privire la OUG 114 fiscală a BNR, BERD sau divizia 
Băncii Mondiale. Totodată, aceştia reamintesc şi despre faptul că unele companii din România au anunţat că 
amână investiţiile în zona Mării Negre, după adoptarea ordonanţei 114. 
Referitor la moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cer demisia ministrului Justiţiei, aceasta a fost 
dezbătută pe 5 martie, în aceeaşi zi în care Guvernul a adoptat proiectul pentru modificarea OUG 7 pe legile 
justiţiei, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. Moţiunea trebuia să fie votată de către deputaţii pe 7 martie, 
însă PSD nu a asigurat cvorum, iar plenul a fost suspendat. 
Social-democraţii i-au reproşat ministrului Tudorel Toader faptul că nu a adoptat o Ordonanţă de Urgenţă în 
privinţa Codului Penal şi Codului de Procedură Penală, aşa cum a fost stabilit în CEx al PSD. 
Pe de altă parte, pe 6 martie, Kelemen Hunor a anunţat că UDMR îl va sancţiona pe ministrul Justiţiei la vot din 
cauza OUG pe legile Justiţiei, despre care a spus că „nu e una raţională”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consiliul UE are, miercuri, prima rundă de negocieri cu echipa PE pentru şefia Parchetului European 
Consiliul Uniunii Europene va avea, miercuri la Bruxelles, prima rundă de negocieri cu echipa PE în legătură cu 
viitorului procuror-şef european, funcţie pentru care candidează şi Laura Codruţa Kovesi. 
Anunţul a fost făcut, marţi pe Facebook, de europarlamentarul PNL Siegfried Mureşan care a a precizat că 
Parlamentul European intră în negocieri pentru şefia Parchetului UE „cu o poziţie puternică, în timp ce Consiliul 
intră cu o poziţie slabă”. 
Surse politice au declarat, pentru MEDIAFAX, că reprezentanţii Consiliului UE au propus ca următoarele runde de 
negociere cu PE să aibă loc pe 4 şi 10 aprilie. 
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Echipa de negociere a Parlamentului European este compusă din preşedintele şi vicepreşedintele Comisiei LIBE, 
Claude Moraes şi Judith Sargentini, preşedintele Comisiei CONT, Ingeborg Grassle (grupul PPE). 
În urma unui vot secret, în luna februarie, Comisia LIBE a selectat-o pe Laura Codruţa Kövesi pe primul loc în lista 
de candidaţi pentru postul de procuror-şef european. Rezultatul a fost: Laura Codruţa Kovesi -26 de voturi, Jean-
François Bohnert (Franţa) -22 voturi, iar Andrés Ritter (Germania)- 1 vot. Kovesi a fost preferată şi în Comisia 
CONT cu o zi înainte. 
În schimb, în urma votului reprezentanţilor permanenţi ai statelor în Consiliul Uniunii Europene, Jean-François 
Bohnert s-a clasat pe primul loc pe lista pentru desemnarea procurorului-şef european, fiind urmat de Laura 
Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul Andres Ritter. 
Având în vedere că Laura Codruţa Kovesi este candidatul ales de comisiile parlamentare pentru funcţia de 
procuror-şef european, iar Consiliul UE a stabilit ca Jean-François Bohnert să fie desemnat pentru şefia 
Parchetului UE, o negociere va avea loc între Parlament şi Consiliu, pentru a ajunge la un consens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carmen Dan, despre protestul din 10 august 2018: Toate documentele, desecretizate şi puse la dispoziţia 
Parchetului General 
Carmen Dan a declarat nu vede nicio piedică în ancheta privind protestul din 10 august 2018, mai ales pentru că 
instituţia pe care o conduce a desecretizat toate documentele ce vizează evenimentul şi le-a pus la dispoziţia 
Parchetului General. Ministrul a mai spus că nu a fost chemat la audieri. 
„Eu mai văd nicio piedică în a se lămuri absolut toate lucrurile. Dacă din punct de vedere al legalităţii misiunii, 
susţin cu tărie că lucrurile au fost în regulă, aş face câteva precizări acum, pentru că după 7 luni putem să vorbim 
cu mai puţină patimă despre acel moment. (...) Este o lecţie de învăţat şi pentru Jandarmerie dar şi pentru liderii 
mişcărilor civice, şi pentru protestatari. În acest moment nu există niciun impediment ca aceste anchete penale în 
desfăşurare să se finalizeze”, a declarat Carmen Dan, la Digi24. 
Potrivit ministrului de Interne, la finele lunii ianuarie au fost puse la dispoziţia procurorilor toate documentele 
privind protestul din 10 august. 
„Îmi amintesc şi de domnul procuror Lazăr, care spunea că ancheta merge foarte greu, pentru că documentele nu 
sunt declasificate. (...) Absolut toate documentele sunt desecretizate şi puse la dispoziţia atât a Parchetului 
General, cât şi a celor două comisii. Asta se întâmplă încă de la sfârşitul lunii ianuarie, când comisia care analiza 
desecretizarea a stabilit ca măsură ce documente se declasifică. Din toate documentele care au fost trimise la 
Parchet imediat după 10 august, la solicitarea procurorilor, sunt declasificate mai puţin un document care nu 
emană de la MAI”, a mai spus Carmen Dan. 
Ministrul a mai subliniat că încă nu a fost chemată la audieri la Parchet: „Sunt convinsă că nu va fi un lucru care nu 
se va şti. Am toată disponibilitatea să mă prezint dacă voi fi chemată, aşa cum au făcut-o şi alţi colegi din Minister 
când au fost citaţi”. 
La protestul din 10 august 2018 din Piaţa Victoriei, la care au participat mii de oameni, au avut loc mai multe 
violenţe ce s-au soldat cu zeci de răniţi (protestatari şi jandarmi). 
În acest dosar au fost puşi sub acuzare Cătălin Sindile şi Sebastian Cucoş, actualul şi fostul şef al Jandarmeriei 
Române, conducerea Jandarmeriei Bucureşti (Laurenţiu Cazan), dar şi Mihai Dan Cirică, secretar de stat în MAI. 
Faptele sunt complicitate la abuz în serviciu şi complicitate la participaţie improprie la purtare abuzivă. 
De asemenea, au fost puşi sub acuzare şi mai mulţi protestatari, pentru ultraj. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toti pentru Justitie! Cele mai noi informatii despre protestele magistratilor si ale sustinatorilor lor 
Judecatorii si procurorii continua protestele, in diverse forme, si tot mai multe grupuri de cetateni se solidarizeaza 
cu ei, ingrijorati de schimbarile brutale si nocive facute de Guvernul Dancila la Legile Justitiei. 
Actori si spectatori, profesori si studenti, filosofi, scriitori sau matematicieni, cu totii trag un semnal de alarma cu 
privire la evolutia democratiei in Romania. 
Protestele magistratilor au inceput odata cu adoptarea controversatei Ordonante de Urgenta 7/2019. Din 19 
februarie s-a iesit permanent in strada pentru a se reaminti ca Politicul nu are dreptul sa ii intimideze sau sa 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
incerce sa ii supuna pe magistrati si ca acolo unde Justitie nu e, nimic nu e. O delegatie formata din 30 de 
magistrati va merge in data de 4 aprilie la Bruxelles pentru discutii cu reprezentanti ai Comisiei Europene. 
Pana atunci, judecatorii si procurorii vor continua sa isi manifeste nemultumirile si sa protesteze purtand 
banderole albe sau suspendandu-si activitatea pentru cateva ore in fiecare zi. 
Comunitatea academica din Iasi a lansat un apel la implicare civica pentru apararea statului de drept. 
"Constienti de faptul ca atacul asupra justitiei reprezinta inceputul alunecarii Romaniei catre un sistem 
oligarhic, iliberal, in care intreaga putere va apartine unui grup restrans de persoane, dupa modele deja 
consacrate in tari din estul Europei, America Latina, Africa si Asia, subsemnatii fac un apel public catre cetatenii 
Romaniei de a se implica, prin mijloacele legale si democratice garantate de Constitutie, in apararea statului de 
drept, a democratiei si a valorilor europene", se arata intr-o petitie online lansata de istoricul Flavius Solomon. 
Ziare.com va tine la curent cu cele mai noi informatii cu privire la protestele fata de OUG7 si incercarea 
politicienilor de a subordona magistratii: 
Marti - "Paharul s-a umplut" 
Presedintele Klaus Iohannis i-a laudat pe magistratii care au protestat. "Au tot respectul si toata admiratia mea", a 
spus el in cadrul unei dezbateri publice. 
"Este clar ca acei oameni s-au uitat, au rabdat, au tacut, dar acum paharul s-a umplut si bine au facut ca au iesit si 
au inceput sa isi spuna parerea. Fiindca multe dintre modificarile care s-au facut sunt modificari care afecteaza 
sistemul de justitie si sunt modificari care sunt de inteles in adevarata dimensiune pentru cei din sistem, nu 
pentru cineva din afara, care nu are niciun contact direct cu felul in care justitia este organizata in Romania. 
Deci, oamenii aceia bine au facut ca au iesit: si judecatorii, si procurorii, si ceilalti care lucreaza in justitie, ca sa 
atraga atentia ca este extrem de grav ce se intampla. Este un atac nemaivazut asupra sistemului de justitie, 
asupra independentei Justitiei", a declarat presedintele Romaniei. 
De asemenea, presedintele Iohannis a anuntat ca e "aproape hotarat" sa convoace referendumul pe justitie odata 
cu alegerile, nefiind inca stabilit cum ar putea suna intrebarea. 
La randul sau, judecatorul Ciprian Coada a subliniat in partea a doua a interviului acordat Ziare.com ca atunci 
"cand statul de drept este in pericol, judecatorul are obligatia de indignare, nu de rezerva". 
Iar Tudor Chirila si-a manifestat public solidaritatea cu tanara judecatoare care a protestat singura, luni, pe 
treptele Palatului de Justitie. 
"Judecatoarea care a iesit ieri singura pe treptele tribunalului, in ciuda intimidarii jandarmilor, merita respectul 
oricarui cetatean care se gandeste ca, la un moment dat, ar putea fi in aceeasi situatie. Mi-ar placea sa stiu ca 
mesajul asta a ajuns la ea, sa fie sigura ca nu a fost chiar singura pe scarile alea. 
Chiar daca Revolutia din 89 a fost confiscata de o combinatie de securisti, fosti comunisti si oportunisti, au fost 
acolo niste oameni care au stat in fata tancurilor si au crezut in dreptul lor de a nu mai accepta regimul 
Ceausescu. Indiferent ca au fost idealisti si manipulati, credinta lor a fost onesta. Si datorita lor am castigat cateva 
drepturi. Printre ele si pe ala de a protesta pe treptele unei institutii", a scris pe Facebook Tudor Chirila, adunand 
peste 3.800 de likes. 
Tot marti, mai multi avocati au cerut Uniunii Nationale a Barourilor sa isi asume o pozitie publica fata de 
OUG7 si au lansat o petitie online in acest scop. 
Luni - "Romania va avea de suferit pe termen lung" 
Luni seara, jandarmii au incercat sa ii impiedice pe magistrati sa isi manifeste nemultumirile ca de obicei, pe 
treptele Palatului de Justitie. 
Ca reactie de revolta, pe Facebook a fost organizat un eveniment de sustinere a judecatorilor si procurorilor. 
"Miercuri, 20.03.2019, ora 18.30, vino la Palatul de Justitie cu o banderola alba sa ii sustinem pe magistratii 
curajosi si demni care continua lupta pentru independenta justitiei!", arata organizatorii pe pagina de Facebook a 
evenimentului. 
"Starea de nesiguranta profesionala incepe sa caracterizeze intreg sistemul judiciar din Romania, astfel ca pe 
termen mediu si lung efectele nocive ale acestui gen de interventii legislative vor consta in exodul magistratilor cu 
experienta catre alte profesii juridice si in final la erodarea tot mai accentuata a statului de drept", 
avertizeaza judecatorul Ciprian Coada, intr-un interviu acordat Ziare.com, subliniind ca "Romania va avea de 
suferit pe termen lung". 
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Saptamana trecuta s-a incheiat cu decizia Tribunalul Cluj de a initia procedura de revocare din CSM a 
judecatorilor Gabriela Baltag si Evelina Oprina. Vezi care sunt motivele. 
In saptamana 18 - 22 martie au anuntat ca vor continua protestele: 
Instante: 
Sunspendare activitate: Tribunalul Cluj (10.00 - 11.00+ banderole albe+protest in fiecare zi de vineri pana in data 
de 05.04.2019), Judecatoria Cluj (10.00 - 11.00), Judecatoria Targoviste (11.30- 12.00 pe perioada nedeterminata 
+ banderole), JS2(9.30 - 10.30 si 14.00-15.00 pana in data de 22.03.2019), Judecatoria Sibiu (10.00 - 11.00 
suspendata activitatea intreaga saptamana), Judecatoria S1 (SUSPENDARE COMPLETA pana in 20.03.2019), JS6 (2 
ore perioada nedeterminata), Tribunalul Specializat Mures (1/2 ora 9.30 - 10.00 pana la abrogare OUG 
+banderole) 
Parchete: 
Suspendare activitate: PT Harghita, PJ M. CIUC, PJ Odorheiu Secuiesc, PJ Gheorgheni si PJ Toplita (08.00-10.00 
pana in data de 29.03.2019), PJ Bacau(08.00 - 10.00 +banderole pana in 22.03.2019), PJS 2 (08.00 - 10.00 si 11.00 
- 13.00 +banderole pana in 23.03.2019) . PJ S6 (08.00 - 10.00 si 2 ore judiciar la inceputul sedintei de judecata), PJ 
Brasov (supraveghere si upp suspendare de la 11. 00 - 13.00 si judiciarul banderole) 
Vineri - "Magistratii apara justitia, dar nu o pot face singuri" 
In fata Curtii de Apel Cluj s-a protestat din nou. 
"Vineri, 15 martie, de la ora 12.00, magistratii ies din nou cu banderole albe pentru a protesta pe treptele Curtii 
de Apel Cluj impotriva ordonantelor de urgenta ce ataca independenta justitiei. Magistratii ies pentru a apara 
justitia, dar nu o pot face singuri. 
Au nevoie de noi, de toti cetatenii integri care vor sa traiasca intr-un stat de drept, unde nimeni nu e mai presus 
de lege si unde taxele pe care le platim ajung la spitale, scoli si autostrazi, NU in buzunarul unor politicieni 
corupti", se arata pe pagina de Facebook "Clujul sustine protestul magistratilor! Toti pentru Justitie!". 
"Suntem probabil categoria profesionala care intelege cel mai bine ce se intampla si, in aceste momente de criza, 
suntem poate cei mai indreptatiti sa le spunem oamenilor ca asa ceva n-ar trebui sa se intample. 
Majoritatea suntem judecatori, cei prezenti aici, iar motivul pentru care iesim si noi este acela ca puterea 
judecatoreasca este pusa in pericol si ea este cea care trebuie sa atraga atentia cand celelalte doua puteri 
dezechilibreaza balanta care ar trebui sa fie in echilibru in orice stat democratic", a declarat unul dintre judecatorii 
care protestau. 
Si la Judecatoria Cluj Napoca s-a luat decizia de a se prelungi protestul, prin aceleasi forme de manifestari ca si 
pana acum. 
Adunarea Generala a Tribunalului Cluj a decis vineri continuarea protestului pentru urmatoarele trei saptamani 
sub urmatoarea forma: 
- iesirea in fata instantei in fiecare zi de vineri, ora 12; 
- suspendarea activitatii judiciare timp de o ora intre orele 10-11 AM; 
- purtarea de banderole albe la roba in timpul sedintei de judecata. 
De asemenea, la Judecatoria Sibiu s-a hotarat continuarea protestului si saptamana viitoare, sub forma suspedarii 
sedintelor de judecata intre orele 10-11. 
In plus, azi la ora 13 s-a iesit din nou in fata instantei. 
Joi - "Tudorel Toader, nu ne esti model" 
Studenti si profesori de la Iasi si Sibiu au protestat in fata universitatilor lor. 
La Iasi au fost afisate mesaje precum: "Tudorel Toader nu ne esti model!", "Justitie independenta", "Dependenta 
Justitiei este sursa coruptiei". 
"Multi si-au pierdut speranta, au vazut ca, in ciuda protestelor, a reactiilor care au venit pe OUG 7 din partea 
corpului magistratilor, guvernarea actuala isi vede inainte de-ale ei si trece peste orice, face in asa fel incat sa isi 
impuna vointa. E limpede ca suntem intr-un regim care evolueaza galopant spre autoritarism. 
De asta am lansat si noi apelul respectiv, pentru ca momentul e unul important. Corpurile sociale, intelectualii, 
actorii, magistratii, profesorii, daca inmultesc luarile de pozitii, e totusi un semnal pe care societatea nu poate sa 
nu il inregistreze si sa reactioneze", a explicat Alexandru Calinescu. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/stiri/proteste-magistrati/tribunalul-cluj-initiaza-procedura-de-revocare-din-csm-a-judecatorilor-baltag-si-oprina-care-sunt-motivele-1553614
https://www.facebook.com/events/364913387690067/?active_tab=about


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Alegerile reprezinta singurul mod in care se poate exprima democratic populatia. Dar problema pe care ne-o 
punem noi aici, membrii corpului universitar din Iasi, este daca in doi ani vom avea cu adevarat alegeri libere, 
pentru ca vedem ce se intampla in alte tari si chiar ne intrebam daca voturile vor exprima intr-adevar vointa 
populatiei", a avertizat si Flavius Solomon. 
Toti pentru Justitie! "Regimul actual evolueaza galopant spre autoritarism, trecand peste orice ca sa isi impuna 
vointa" 
De asemenea, Uniunea Scriitorilor din Romania a decis sa isi manifeste ingrijorarea privind "tentativele de 
politizare si de control asupra Justitiei", potrivit unui 
comunicat de presa semnat de comitetul director, din care face parte si Varujan Vosganian (ALDE). 
Miercuri - "Lupta la baioneta, corp la corp" 
Continua protestele in instante si parchete, iar pentru ziua de joi se anunta mobilizarea in strada a studentilor si 
profesorilor, la Iasi si Sibiu. 
Intr-un interviu pentru Europa Libera, judecatorul Amelia Farmathy a recunoscut ca va fi o lupta dura, dar spune 
ca magistratii vor rezista pana la capat. 
"Se spune ca un judecator este independent atat cat vrea el sa fie de independent. Daca fiecare dintre noi 
intelegem aceasta independenta incluzand dreptul de a protesta, atunci cand statutul, cand independenta iti este 
afectata, cred ca va rezista. Va fi o lupta, metaforic vorbind, 'la baioneta' 'corp la corp', dar cred ca va rezista! 
Vrand nevrand, suntem in Uniunea Europeana si aceast lucru va face diferenta fata de inceputul anilor 2000, 
cand exista oarecum aceeasi stare, cand te puteai trezi schimbat de pe un complet pe altul doar din vointa 
exprimata a sefului", a declarat judecatorul. 
Amelia Farmathy remarca faptul ca pe lista sefilor de instante si parchete care contesta protestele la CSM n-au 
aparut si semnaturile acestora. 
In acest context, in presa au aparut o serie de dezvaluiri despre unii dintre cei care au semnat lista controversata. 
De exemplu, jurnalistii de la Liber in Teleorman au publicat o declaratie a lui Romica Parpalea, martor in dosarul 
Referendumul, conform caruia presedintele Tribunalului Teleorman ar avea o casa construita de Tel Drum, firma 
apropiata de Liviu Dragnea. 
In schimb, presedintele Curtii de Apel Cluj, Denisa Baldean, si Sorina Selesiu, presedintele Tribunalului Cluj, nu 
au semnat scrisoarea adresata CSM, scrie muzicainstantelor.ro. 
Marti - Magistratii nu se lasa intimidati 
Zeci de personalitati din comunitatea academica din Iasi, printre care istorici, medici, matematicieni, scriitori, 
filologi, chimisti si ingineri, au semnat deja apelul la apararea statului de drept, a democratiei si a valorilor 
europene. 
In plus, la Sibiu, profesorii si studentii vor continua sa protesteze saptamanal, in fiecare joi, de la ora 13, vreme de 
un sfert de ora, in fata Facultatii de Litere si Arte - "pana la retragerea OUG 7 & pana cand Romania va redeveni 
un stat de drept", se anunta pe pagina special dedicata evenimentului. 
"Traim vremuri in care reactia civica devine tot mai mult un gest de supravietuire. Daca Romania vrea sa reziste ca 
stat european, e obligatoriu sa reactioneze in fata politicului care incearca sa o confiste & sa o subordoneze 
integral. 
(...) Literatura a fost dintotdeauna despre libertate. Vom arata ca am inteles asta - si vom face tot ce tine de noi ca 
sa tinem Romania in Europa. Pe joi, la ora 13, deci. Romania merita un sfert de ora din timpul nostru", mai adauga 
Radu Vancu, initiatorul evenimentului. 
Pe de alta parte, si adunarile generale ale procurorilor continua sa voteze in favoarea mentinerii protestelor. 
De exemplu, 27 din cei 41 de judecatori ai Curtii de Apel Constanta se dezic public de scrisoarea semnata de sefii 
tribunalelor si curtilor de apel din tara, scrie info-sud-est.ro. 
Adunarea generala a CA Constanta a decis marti sa continue demersurile pentru abrogarea OUG7, sa continue 
protestele si suspendarea activitatii timp de 30 de minute zilnic. De asemenea, cei 27 de judecatori s-au delimitat 
ferm de demersul presedintelui si vicepresedintelui Curtii de Apel Constanta, care au semnat scrisoarea de 
delimitare, si au subliniat ca actiunile lor nu reprezinta vointa colectivului de judecatori ai Curtii de Apel 
Constanta, opiniile fiind exprimate fara vreun mandat sau vreo consultare interna. 
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Adunarea Generala a procurorilor de la Parchetul Judecatoriei Timisoara a decis, cu majoritate de voturi, 
continuarea protestului, respectiv suspendarea activitatii, cu exceptia situatiilor cu caracter urgent, purtarea de 
banderole albe in timpul programului si protest in fata institutiei. 
La fel, Adunarea generala a Parchetului de pe langa Judecatoria Bacau a decis in unanimitate continuarea 
protestului prin suspendarea activitatii in perioada 11-22.03, in intervalul orar 08-10. Procurorii care activeaza pe 
judiciar vor purta banderole albe in sedintele de judecata. 
De asemenea, judecatorii de la Judecatoria Sectorului 2 au decis suspendarea sedintei de judecata intre orele 
9:30-10:30 si 14:00-15:00 in perioada 11-22 martie. 
Reprezentantii Parchetului de pe langa Judecatoria Iasi continua masurile de protest fata de modificarile aduse 
legislatiei din domeniul juridic. 
"Adunarea generala a institutiei a stabilit ca un nou protest sa aiba loc in perioada 11 - 15 martie. In acest 
timp, programul cu publicul va fi suspendat, urmand a fi primite si solutionate cererile urgente. Procurorii vor 
purta banderole albe in timpul programului si isi vor manifesta nemultumirea si in public, iesind in fata institutiei", 
se arata intr-un comunicat preluat de Ziarul de Iasi. 
Si Adunarea Generala a procurorilor din cadrul Parchetului de pe langa Tribunalul Harghita si unitatilor din 
subordine a votat continuarea formelor de protest fata de modificarile aduse la Legea Justitiei. 
"Apreciind ca prin OUG nr. 12/2019 nu se elimina integral prevederile nocive si neconstitutionale cuprinse in OUG 
nr.7/2019, exprimandu-si totodata ingrijorarea si in legatura cu modificarea succesiva a legilor justitiei prin 
emiterea unor ordonante de urgenta, intr-un timp scurt, de natura a bulversa activitatea magistratilor, au hotarat 
cu unanimitate de voturi urmatoarele: 
Suspendarea activitatii judiciare si de supraveghere a urmaririi penale, de catre procurorii din cadrul Parchetului 
de pe langa Tribunalul Harghita, Parchetul de pe langa Judecatoria Miercurea Ciuc, Parchetul de pe langa 
Judecatoria Odorheiu Secuiesc, Parchetul de pe langa Judecatoria Gheorgheni si Parchetul de pe langa Judecatoria 
Toplita, cu exceptia cauzelor care prezinta urgenta, precum si suspendarea activitatilor de audienta cu publicul 
desfasurate de catre procurorii din cadrul acestor unitati, in perioada 13.03.2019-29.03.2019 inclusiv, pe timp de 
2 ore in intervalul orar 08.00-10.00", se arata intr-un comunicat publicat de ZiarHarghita.ro. 
Luni - "Magistrati, nu cedati! Va stimam, va multumim!" 
Luni seara, de la ora 18, cateva zeci de judecatori si procurori au fost prezenti, din nou, pe treptele Palatului de 
Justitie din Bucuresti, iar peste drum, cateva zeci de cetateni, printre care si artisti indragiti, au scandat mesaje de 
sustinere si i-au aplaudat. 
In schimb, zeci de sefi de instante si parchete, de la tribunale si curti de apel, s-au delimitat prin comunicate de 
presa de protestele judecatorilor si procurorilor fara functii, cerand CSM sa le opreasca. 
De partea cealalta a baricadei, Asociatiile de magistrati au reactionat, facand front comun: Presedintii 
tribunalelor si curtilor de apel reprezinta 0,8% din numarul procurorilor si judecatorilor. 
Ca reactie la tot ce se intampla, membrii Comunitatii Declic au decis sa se alature si ei protestelor de luni seara. 
"Solidarizarea este esentiala (...) E momentul zero, momentul in care, daca nu le suntem alaturi, magistratii 
curajosi pot ceda presiunilor (...) Gravitatea momentului este fara precedent. Statul de drept si exprimarea libera 
si democratica sunt puse la colt. Profesionistii din Justitie sunt ultima reduta. Acestia nu trebuie sa fie redusi la 
tacere. Astazi, in semn de sustinere, vom merge in fata instantelor cu foi printate cu mesajul 'Sustin protestul 
magistratilor'", a declarat Catalina Hoparteanu, campaigner Declic. 
Iar magistratii nu se lasa intimidati de sefii lor. La Constanta, de exemplu mai multi judecatori si procurori au decis 
sa continue protestele. "Unii magistrati vor pleca la Bucuresti, altii vor protesta pe scarile Judecatoriei Constanta, 
de la ora 18:00", scrie pe Facebook Andreea Pavel, director la Ziarul Info Sud-Est. 
Si la Timisoara au iesit cativa magistrati in strada si au protestat in tacere. 
La Botosani s-a pledat in apararea statului de drept si a independentei justitiei. 
De asemenea, Adunarea generala a procurorilor din cadrul Parchetului de pe langa Tribunalul Bucuresti, intrunita 
luni, a decis "sustinerea pozitiei publice" a Sectiei pentru procurori a CSM exprimata la data de 8 martie precum si 
"mentinerea masurii de suspendare a activitatii Parchetului de pe langa Tribunalul Bucuresti, cu exceptia 
cazurilor urgente, in intervalul 08:00 - 10:00, pana la data de 31.03.2019". 
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De altfel, in ciuda presiunilor, au existat si alti magistrati care nu s-au lasat descurajati. 
"Daca ne transforma in oi supuse, ei dobandesc puterea absoluta. E momentul sa ne aratam CURAJUL", a scris pe 
Facebook judecatorul Sorina Marinas, iar judecatorul Amelia Farmathy, fost vicepresedinte la Curtea de Apel 
Bucuresti, a explicat cum se fac numirile in functie in sistemul judiciar. 
In plus, mai multi magistrati au protestat luni dimineata pe treptele Judecatoriei Targoviste, afisand mesajul: 
"Justitie independenta!". 
De asemenea, luni, intre orele 12 si 12:30, procurorii de la PT Salaj, PJ Zalau, PJ Simleu Silvaniei, PJ Jibou si 
DIICOT Salaj au protestat in fata sediilor de Parchet. 
Duminica - In tara si in diaspora, toti pentru justitie 
Duminica, mai multi actori ai Teatrului National Timisoara si reprezentanti ai altor institutii de arta au iesit in fata 
cladirii Operei. 
"Am iesit din solidaritate cu magistratii si cu colegii nostri de la Bucuresti. Grija la alegeri, grija ce votati, oameni 
buni, pentru ca ajungem sa ne pierdem timpul demonstrand in loc sa facem altceva", a spus actorul Claudiu 
Dogaru. 
Si actori de la Teatrul National Bucuresti au iesit pe treptele din fata cladirii, pentru a doua duminica consecutiv. 
"Ni s-a spus ca nu e treaba noastra, ca nu ne pricepem. Treaba noastra este sa aparam tara in care traim si avem 
incredere in magistrati. Daca magistratii nostri spun ca aceasta OUG 7 nu e una care sa ofere independenta 
justitiei, atunci ei stiu ce zic", a declarat Marius Manole. 
La Iasi, circa 20 de persoane au iesit cu steaguri ale Romaniei si UE in maini, si au cerut abrogarea OUG7. "Justitie, 
nu coruptie!", "Magistrati, nu cedati!", "Iesiti din casa daca va pasa!" si "Veniti cu noi, va fura si pe voi" au fost 
cateva dintre scandari. 
Clujenii au iesit si ei din nou in strada, sub sloganul lor specific "Justitia pedepseste coruptia, nu invers!". 
Mai multi romani din Paris s-au adunat in Piata Trocadero pentru a-si exprima solidaritatea cu magistratii, cu DNA 
si cu Kovesi. Eu au cerut ferm abrogarea OUG7. 
La Dublin, cativa romani au cerut in plus referendumul pentru Justitie, anuntat de presedintele Iohannis. 
Vineri - Judecatori si procurori, studenti si actori, in strada pentru o justitie libera 
Vineri, de la ora 12:00, magistratii au iesit din nou in strada la Cluj Napoca. "Justitia pedepseste coruptia! Nu 
invers", a fost mesajul principal al evenimentului anuntat pe Facebook. 
Procurori, inclusiv de la DNA sau DIICOT, si judecatori din intreg judetul au protestat in liniste, in fata Palatului de 
Justitie. In plus, a fost desemnata o echipa care sa mearga la Bruxelles pentru a-si prezenta nemultumirile si a cere 
sprijin, informeaza Digi24. 
La Sibiu, magistratii iesiti in strada au stat fata in fata cu cetatenii care au dorit sa ii sustina si care i-au aplaudat. 
"Daca nu aveam speranta, nu ieseam astazi aici", a explicat un judecator, intrebat daca mai spera la vreo reactie 
din partea autoritatilor. 
De asemenea, mai multe organizatii ale elevilor si studentilor au participat incepand cu ora 12:30, la un protest 
mut in Capitala. 
"Alegerea Guvernului de a ignora opinia actorilor principali ai sistemului de justitie, chiar a celor care aplica legile, 
este complet sfidatoare si denota o tendinta de guvernare autocratica, improprie unui stat democratic, membru 
al UE si detinator al Presedintiei rotative a Consiliului UE", se arata in comunicatul trimis la redactie. 
Tot vineri, dar seara, mai multi actori, regizori si fotografi au protestat in tacere in fata Teatrului de Comedie din 
Capitala. "Ne vom exprima solidaritatea cu magistratii care inca lupta pentru o justitie independenta si 
necontrolata politic. Invitam si alti actori din alte teatre sa ni se alature pentru 45 de minute sau sa manifeste in 
fata teatrelor lor. Lectiile istoriei ne invata ca nimic nu este ireversibil si ca orice democratie cat de fragila 
trebuie aparata de cetatenii ei. Actorii nu iubesc infractorii", a fost anuntul de mobilizare publicat pe Facebook 
de Tudor Chirila. 
"Dictatura incepe in multe feluri, unul este prin subordonarea justitiei" 
Protestele continua de mai bine de trei saptamani. Mai intai s-au facut auziti si vazuti judecatorii si procurorii - fie 
pe treptele instantelor si parchetelor, fie prin declaratii si interviuri, fie purtand banderole albe sau transmitand 
comunicate de presa. Toate au reprezentat adevarate avertismente pentru intreaga societate. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
In acele prime zile, in semn de solidaritate cu magistratii si pentru a-si arata nemultumirea fata de indiferenta 
Guvernului, la Cluj trecatorii au blocat o strada (Video). 
Magistratilor li s-au alaturat apoi actorii, ale caror mesaje si declaratii au starnit vii emotii. 
"Ne solidarizam cu magistratii pentru ca in ei avem incredere", a explicat Mihai Calin, in timp ce Victor Rebengiuc 
a impresionat, la fel ca la Revolutie, prin atitudinea sa ferma, iar Marius Manole a starnit ropote de aplauze la 
finalul unui spectacol tinut la Cluj cu o pledoarie pentru respectarea Justitiei. "Multumim magistratilor liberi! 
Suntem alaturi de voi!", a fost mesajul sau. 
Gestul actorilor Teatrului National din Bucuresti a fost aplaudat de miile de bucuresteni care au marsaluit intre 
sediul Guvernului si Ministerul Justitiei, scandand sloganul devenit deja celebru "Nu vrem sa fim o natie de hoti!". 
S-a iesit in strada in toata tara, din Iasi si pana in Timisoara, de la Cluj Napoca si pana in Teleormanul cuplului Liviu 
Dragnea & Viorica Dancila. 
Vezi imagini si momente importante de la protestul de duminica, 3 martie: Mii de romani au iesit din nou in 
strada - In democratie hotii stau la puscarie! Cinste magistratilor! 
Protestele judecatorilor si procurorilor continua si ajung in toate colturile tarii: Vezi care sunt instantele si 
parchetele cu activitate suspendata. 
Iar in ultimele zile acestora li s-au alaturat profesori si studenti. Universitatea Bucuresti, de exemplu, si-a 
reconfirmat reputatia de pilon al societatii. 
"Un popor care alege politicieni corupti, hoti si tradatori nu e victima, ci complice", scria pe una dintre 
pancartele purtate la protestul organizat joi, 7 martie, de studenti si profesori de la facultatile de Filosofie, Litere 
sau Matematica. 
"Nu suntem de acord cu instaurarea dictaturii in Romania. Dictatura incepe in multe feluri, unul este prin 
subordonarea justitiei", a subliniat prof. Vlad Alexandrescu, fost ministru al Culturii, iar filosoful Gabriel Liiceanu a 
purtat o pancarta pe care scria "Fara o justitie independenta nu exista oameni liberi". 
Andrei Cornea, Mircea Dumitru, Marian Preda, Liviu Papadima, Andrei Oisteanu, Florin Diaconu, Mircea Vasilescu 
sau Marian Popescu sunt doar cativa dintre profesorii care le-au dat, cu aceasta ocazie, un exemplu personal 
studentilor lor. 
Nici profesorii si studentii de la SNSPA nu au ramas indiferenti la framantarile din societate, manifestandu-si 
solidaritea cu magistratii si "condamnand orice incercare de subordonare politica a Justitiei". 
Si la Sibiu, orasul unde de mai bine de doi ani se protesteaza zilnic din cauza abuzurilor la care este supusa 
Justitia, studentii si profesorii de la Litere si Arte au iesit pe treptele facultatii sub sloganul "Toti pentru Justitie". 
"Impreuna vom tine Romania in Europa", s-a aratat convins scriitorul Radu Vancu, unul dintre initiatorii miscarii 
"Va vedem din Sibiu!". 
Nici studentii Facultatii de Drept de la Universitatea Babes Bolyai din Cluj nu au ramas nepasatori. "Si eu sunt 
student la Drept si nici eu nu imi doresc sa lucrez intr-un sistem de justitie care este subordonat politicului", a 
subliniat unul dintre cei care au protestat in fata facultatii, cu banderole albe pe brat. 
Si oradenii au constestat in strada "subordonarea politica a justitiei de catre coalitia borfasilor, PSD-ALDE". 
Un protest inedit este cel al lui Stefan Mandachi, suceveanul care a facut pe banii lui un metru de autostrada. 
Acesta a decis se suspende din avocatura pentru un an, in semn de solidaritate cu magistratii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 DEMISIE la DNA. Marius Iacob renunţă din funcţia de adjunct al procurorului-şef 
Marius Iacob a precizat, pentru MEDIAFAX, că a demisionat din funcţia de adjunct al procurorului-şef DNA. Decizia 
vine după ce instanţa supremă a admis o acţiune disciplinară a Inspecţiei Judiciare şi a decis ca procurorul să fie 
sancţionat cu avertisment. 
Marius Iacob a precizat că rămâne procuror în cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
Decizia de demisie din funcţia de adjunct al procurorului-şef DNA vine la o zi după ce magistraţii instanţei 
supreme au decis că Marius Iacob a săvârşit abatere discipliniară în legătură cu reprezentarea Direcţiei în procesul 
Mihaiela Iorga-DNA, intentat de aceasta după ce a fost revocată din DNA. Sancţiunea pentru Iacob a fost 
avertisment. 
Aceeaşi măsură a fost dispusă şi pentru Carmen Simona Ricu, tot procuror DNA. 
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Este vorba despre abateri disciplinare sâvârşite în legătură cu reprezentarea instituţiei în procesul Mihaiela 
Moraru Iorga-DNA, intentat de magistrat după ce a fost revocat din Direcţie. 
"Inspecţia Judiciară a exercitat acţiunea disciplinară faţă de domnul Marius Constantin Iacob, procuror şef adjunct 
al Direcţiei Naţionale Anticorupţie („DNA”), pentru nerespectarea dispoziţiilor procurorului ierarhic superior, date 
în scris şi în conformitate cu legea, precum şi pentru nerespectarea în mod nejustificat a dispoziţiilor ori deciziilor 
cu caracter administrativ, dispuse în conformitate cu legea de conducătorul parchetului ori a altor obligaţii cu 
caracter administrativ, prevăzute de lege sau regulamente, abateri disciplinare prevăzute de art. 99 lit. g) şi m) din 
Legea nr. 303/2004", a transmis Inspecţia Judiciară. 
De asemenea, inspectorii au exercitat acţiunea disciplinară faţă de Carmen Simona Ricu, procuror şef serviciu la 
DNA, "pentru încălcarea prevederilor legale referitoare la incompatibilităţi şi interdicţii privind judecătorii şi 
procurorii, nerespectarea dispoziţiilor procurorului ierarhic superior, date în scris şi în conformitate cu legea, 
precum şi pentru nerespectarea în mod nejustificat a dispoziţiilor ori deciziilor cu caracter administrativ dispuse în 
conformitate cu legea de conducătorul parchetului ori a altor obligaţii cu caracter administrativ prevăzute de lege 
sau regulamente, abateri disciplinare prevăzute de art. 99 lit. b), g) şi m) din Legea nr. 303/2004", precizează IJ. 
Inspectorii au spus că magistratul a încălcat mai multe prevederi, printre care şi regulamentul de ordine interioară 
a DNA "prin aceea că, urmare adresei nr. 2001/C/2017 din 16 august 2018, emisă de domnul Marius Constantin 
Iacob - procuror şef adjunct al DNA, a participat, cu încălcarea regimului incompatibilităţilor şi interdicţiilor 
funcţiei de magistrat, în cauza civilă având ca obiect suspendarea executării Ordinului nr. 301/2017 în calitate de 
reprezentant al unei persoane fizice, susţinând că a fost mandatată, printr-un înscris sub semnătură privată, de 
pârâta – procuror şef al DNA". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis: Sunt aproape hotărât să convoc referendum pe 26 mai când vor fi alegeri europarlamentare/ 
Poporul român „să spună clar dacă tolerează corupţia” 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, că este aproape hotărât să organizeze un referendum pe data de 26 
mai, când vor avea loc alegerile europarlamentare, şi alături de echipa de la Cotroceni lucrează foarte intens la 
acest lucru. 
„O garanţie? Garanţia pot să fiu doar eu, că preşedintele convoacă referendumul. S-a vorbit mult despre 
referendum şi am spus în mai multe rânduri că lucrurile trebuie evaluate din foarte multe puncte de vedere. De 
multe ori dorinţa e una şi putinţa e alta. Eu nu am vrut să convoc un referendum ca să ne aflăm în treabă şi să nu 
participe lumea. Discuţia nu a revenit întâmplător pe referendum. Am primi acum nu multe săptămâni o lege spre 
promulgare care clarifica anumite aspecte tehnice pentru alegeri prin care PSD introduse un paragraf că nu poate 
organiza nimic cu alegerile, nici referendum, nici altceva. Am contestat la CCR această lege, având ceva în minte 
pentru ce ar putea urma. CCR mi-a dat dreptate. Acea prevedere e neconstituţională şi ca atare am început să 
analize cu echipa de la Cotroceni cum ar fi dacă aş convonca un referendum fix pe data alegerilor 
europarlamentare. La început au fost puţini entuziaşti. Lucrăm deja intens la asta. Analizăm datele, variantele, 
partea legală, etc”, a afirmat Klaus Iohannis, la dezbaterea „Preşedinte sau cetăţean/ om politic şi societate 
civilă”. 
El a precizat că este „aproape hotărât” să convoace un referendum pe 26 mai, când vor avea loc alegerile pentru 
Parlamentul European. 
„Eu sunt aproape hotărât să convoc referendum pentru data de 26 mai când ave alegeri europarlamentare. 
Lăsaţi-mi o marjă care se datorează unei nevoie aprofundate, unei discuţii aprofundate. Dacă fac referendum 
atunci vreau să am parteneri şi societatea civilă, românii care îşi doresc să dea un semnal clar şi pentru asta de o 
săptămână încoace lucrăm foarte foarte intens”, a explicat Iohannis. 
Şeful statului a mai spus că îşi doreşte ca poporul român „să spună clar dacă tolerează corupţia sau dacă trebuie 
să tragem linia şi să spunem atât”. 
„Un referndum care să nu rămână lucrurile în suspans, să exprime atitudinea naţiei. Îmi doresc ca naţiunea 
română să spună clar dacă tolerează corupţia sau dacă trebuie să tragem linia şi să spunem atât. Marile sisteme 
publice, educaţia, justiţia sunt destul de rezistente şi reziliente dar odată ce încep să scârţâie se repară foarte 
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greu. Sper să ajungem în perioada în care această golăneală nu se va mai întoarce şi să ne întoarcem la actul 
democratic”, a completat şeful statului. 
Preşedintele Klaus Iohannis participă, marţi seară, la dezbaterea „Preşedinte sau cetăţean/ om politic şi societate 
civilă” organizată în cadrul Festivalului Internaţional de Film Documentar şi Drepturile Omului de către Asociaţia 
One World Romania. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputaţilor a respins raportul privind iniţiativa UDMR pentru autonomia Ţinutului Secuiesc 
Comisia juridică şi Comisia pentru Administraţie ale Camerei Deputaţilor au adoptat, marţi, un raport de 
respingere asupra proiectului UDMR care prevede autonomie pentru Ţinutul Secuiesc, respectiv separarea 
minorităţilor naţionale şi reprezentarea acestora în instituţii. 
Proiectul de lege iniţiat de UDMR prevede asigurarea minorităţilor naţionale istorice a reprezentării acestora în 
instituţiile administrative la nivel local, naţional şi european. De asemenea, proiectul legislativ prevede că la 
nivelul ministerelor să se asigure angajarea de personal, inclusiv în funcţii de conducere, proporţional cu numărul 
persoanelor care aparţin minorităţilor naţionale istorice. 
Comisia juridică şi Comisia pentru Administraţie ale Camerei Deputaţilor au adoptat, marţi, raport de respingere 
asupra propunerii legislative pentru implementarea subpunctului 1 al punctului III din Rezoluţiunea Adunării 
Naţionale de la Alba Iulia din 1 decembrie 1918. Au fost 35 de voturi „pentru” raportul de respingere şi trei voturi 
împotriva acestuia. 
„Rezoluţiunea de la Alba Iulia din 1 decembrie 1918 face parte din tradiţiile democratice ale poporului român, 
fapt dovedit de importanţa acordată acestei date. Astfel, încă din anul 1190 data de 1 decembrie a fost 
proclamată prin lege ziua naţională a României, ulterior Adunarea Constituantă decretând şi ridicând astfel la rang 
de prevedere constituţională, la art 12 (2), printre simbolurile naţionale, faptul că Ziua Naţională a României este 
1 decembrie. Documentul căruia i s-a dat atunci citire prevede principii generoase de ordin social, electoral, 
economic şi de convieţuire interetnică. Acestea nu au fost preluate în anii scurşi de-atunci. Credem că în anul 
centenar a sosit momentul că principiile care vizează convieţuirea interetnică să fie transpuse în lege, astfel cum 
au fost formulate în rezoluţia adoptată la Adunarea Naţională: -Deplină libertate naţională pentru toate 
popoarele conlocuitoare. Fiecare popor se va instrui, administra şi judeca în limba sa proprie prin indivizi din sânul 
său şi fiecare popor va primi drept de reprezentare în corpurile legiuitoare şi la guvernarea ţării în proporţie cu 
numărul indivizilor ce-l alcătuiesc-, drept pentru care am depus iniţiativa legislativă”, potrivit expunerii de motive 
a iniţiativei. 
Proiectul a fost depus de 30 de parlamentari UDMR. 
„ Prezenta lege reglementează transpunerea în legislaţie a prevederilor privind popoarele conlocuitoare din 
Rezoluţia de la Alba Iulia din 1 decembrie 1918. La intrarea în vigoare a prezentei legi, fiecare popor conlocuitor se 
va instrui, administra şi judeca în limba sa proprie prin indivizi din sânul său şi fiecare popor va primi drept de 
reprezentare în corpurile legiuitoare şi la guvernarea ţării în proporţie cu numărul indivizilor ce-l alcătuiesc”, 
prevede proiectul legislativ. 
De asemenea, în iniţiativă se traduc următorii termeni astfel: 
„Popor conlocuitor-minorităţile naţionale istorice, care în anul 1018 trăiau deja în teritoriile care după 1920 au 
devenit părţi componente ale României. 
Minorităţi naţionale istorice- comunităţile albaneze, armeană, bulgară, cehă, croată, elenă, evreiască, germană, 
italiană, macedoneană, maghiară, poloneză, rusă-lipoveană, romă, ruteană, sârbă, slovacă, tătară, turcă, 
ucraineană. 
Corpuri legiuitoare- Parlamentul European, Parlamentul României, consilii judeţene şi consilii locale”. 
Proiectul legislativ prevede, de asemenea, că „la nivelul ministerelor, precum şi nivelul serviciilor publice 
deconcentrate ale acestora, se va asigura angajarea/numirea de personal, inclusiv de conducere, proporţional cu 
numărul persoanelor care aparţin minorităţilor naionale istorice atât la nivelul naţional cât şi la nivel loca”. 
Propunerea legislativă iniţiată de UDMR urmează să fie votată în plenul Camerei Deputaţilor, ca primă cameră 
sesizată, forul decizional fiind Senatul. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Proiectul PNL pentru alegerea primarilor in doua tururi a fost respins in comisiile Camerei Deputatilor 
Comisia Juridica si pentru Administratie ale Camerei Deputatior au adoptat, marti, un raport comun de respingere 
la proiectul initiat de PNL care prevede alegerea primarilor in doua tururi de scrutin. 
Comisiile de specialitate ale Senatului au respins proiectul de lege privind modificarea si completarea Legii 
115/2015 pentru alegerea autoritatilor aministratiei publice locale, pentru modificarea Legii administratiei publice 
locale nr.215/2001, precum si pentru modificarea si completarea Legii nr.393/2004 privind Statutul alesilor locali, 
cu 13 voturi "pentru", 9 voturi "impotriva" si o abtinere. 
"Pentru functia de primar, centralizarea voturilor se va face de biroul electoral de circumscriptie. Este declarat 
primar candidatul care a intrunit majoritatea voturilor valabil exprimate. 
Daca niciunul dintre candidati nu a obtinut majoritatea voturilor valabl exprimate, fapt care se consemneaza in 
procesul-verbal incheiat de biroul electoral de circumscriptie, se organizeaza un al doilea tur de scrutin", prevede 
articolul 101 din proiectul legislativ initiat de PNL. 
Proiectul mai prevede ca un al doilea tur de scrutin este organizat si in cazul unui blocaj intre mai multi candidati 
la functia de primar. 
De asemenea, potrivit initiativei, la al doilea tur de scrutin participa numai candidatii clasati pe primele doua 
locuri, respectiv candidatii aflati in situatie de balotaj. Al doilea tur de scrutin are loc la doua saptamani de la 
primul tur. In al doilea tur de scrutin este declarat primar candidatul care a obtinut cel mai mare numar de voturi 
valabil exprimate. 
Initiativa a fost adoptata in plenul Senatului pe 21 iunie 2016. 
Pe 7 noiembrie 2018, in plenul Camerei Deputatilor, nu a fost intrunita majoritatea calificata pentru respingerea 
unei legi organice rezultat vot (pentru respingere):, astfel ca s-a dispus retrimiterea la comisie pentru un nou 
raport. 
Proiectul legslativ urmeaza sa fie dezbatut si votat in plenul Camerei Deputatilor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ciamba: CAG a adoptat măsuri pentru a împiedica partidele să abuzeze de date cu caracter personal 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, a anunţat marţi că la reuniunea Consiliului Afaceri 
Generale au fost adoptate reguli menite să împiedice partidele politice europene să abuzeze de date cu caracter 
personal în alegerile pentru Parlamentul European. 
”La reuniunea #CAG (Consiliul Afaceri Generale - n.r.) de astăzi (marţi - n.r.), prezidată de #RO2019EU, au fost 
adoptate reguli menite să împiedice partidele politice europene să abuzeze de date cu caracter personal în 
alegerile pentru PE. Un pas înainte pentru a asigura alegeri libere şi corecte. @EUCouncil”, a scris pe Twitter 
ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba. 
Alegerile pentru Parlamentul European vor avea loc la sfârşitul lunii mai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor: "Nu mai tolerez aceşti contestatari de meserie". Proiectele de infrastructură ar 
putea continua în ciuda contestațiilor. Răzvan Cuc cere modificarea legii achizițiilor publice 
În timpul unor dezbateri de la Camera Deputaţilor pe tema legii achiziţiilor publice, ministrul Tranporturilor a 
cerut modificarea acestei legi, astfel încât marile proiecte de infrastructură să nu mai fie blocate. 
Un caz concret este autostrada Sibiu-Piteşti. 
Proiectul a fost contestat azi-noapte, în ultimul moment în care se mai putea face acest lucru. 
Răzvan Cuc a cerut măsuri care să-i descurajeze pe cei pe care i-a numit ''contestatari de meserie''. 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc: "Ţinem cont şi nu blocăm dreptul la contestaţii al niciunei firme sau ONG. 
(...) Nu mai tolerez aceşti contestatari de meserie, care, de-a lungul vremurilor, mie cel puţin mi-au arătat cât am 
fost ministru că nu au excelat în implementarea proiectelor pe care le-au avut în implementare". 
"Ştiți ce am observat? Că sunt foarte puţine firme româneşti care contestă", a mai subliniat ministrul, răspunzând 
unei întrebări adresate de un jurnalist.  
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministrul Tineretului şi Sportului, despre lucrările la stadioanele pentru EURO 2020: Din păcate, ne 
confruntăm şi cu întârzieri 
Ministrul Tineretului şi Sportului, Bogdan Matei, a declarat, marţi, la sediul Guvernului, cu prilejul unei noi 
reuniuni a Comitetului Interministerial pentru organizarea Campionatului European de Fotbal 2020, că autorităţile 
se confruntă cu unele întârzieri legate de lucrările la stadioanele Steaua, Rapid şi Arcul de Triumf. 
''Este necesară o evaluare constantă a activităţilor întreprinse de fiecare instituţie în parte pentru a putea 
monitoriza potenţialele prelungiri ale termenelor de execuţie stabilite. Din păcate, ne confruntăm şi cu întârzieri 
în câteva direcţii şi ar trebui să ne concentrăm eforturile pentru a le diminua şi pentru a finaliza cât mai multe 
dintre obiectivele asumate. În marea majoritate a proiectelor suntem într-o fază avansată, conform graficelor şi 
sper să accelerăm cât mai mult diversele acţiuni şi să ne concentrăm eforturile pentru a ne încadra în toate 
termenele stabilite'', a spus ministrul Bogdan Matei, citat de pagina oficială de Facebook a MTS. 
Şedinţa a fost condusă de ministrul Tineretului şi Sportului, şi de Gheorghe Popescu, consilierul onorific al 
Premierului, şi a cuprins prezentarea, din partea fiecărei autorităţi implicate, a stadiului pregătirilor şi a situaţiilor 
pe diferitele compartimente în perspectiva lucrărilor pentru EURO 2020. 
Reprezentanţii FRF au prezentat situaţia dosarelor şi a garanţiilor solicitate de UEFA, cei de la Compania Naţională 
de Investiţii (CNI) au prezentat stadiul lucărilor la stadioanele Steaua, Rapid şi Arcul de Triumf şi apoi a fost făcută 
şi o evaluare a terenurilor de fotbal care vor fi construite în 150 de localităţi din ţară. 
Viceprim-ministrul Vasile-Daniel Suciu, ministrul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice, şi Consilierul prim-
ministrului, Gheorghe Popescu, au efectuat, marţi dimineaţa, vizite la stadioanele Steaua şi Giuleşti. 
România a primit organizarea a patru meciuri din cadrul Campionatul European din 2020 pe Arena Naţională din 
Capitală. UEFA solicită celor 12 ţări organizatoare să pună la dispoziţie alte patru stadioane la standarde 
internaţionale pentru antrenamentele oficiale ale echipelor naţionale. Cele patru arene pe care România le-a ales 
pentru a le moderniza sunt Arcul de Triumf, Steaua, Rapid şi Dinamo. 
Din motive juridice, lucrările la stadionul Dinamo vor întârzia, noua arenă din Şoseaua Ştefan cel Mare urmând să 
fie construită pe un alt amplasament, în locul velodromului. Variante de rezervă sunt arenele din Ploieşti, Giurgiu, 
Voluntari şi Mogoşoaia. 
Bucureştiul va găzdui trei partide în cadrul Grupei C şi una în faza optimilor de finală. Astfel, pe Arena Naţională 
sunt programate meciuri în zilele de 14, 18, 22 şi 29 iunie 2020. Dacă se califică, echipa naţională a României va 
juca cel puţin două partide la Bucureşti. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sierra Quadrant: Neîndeplinirea obligaţiilor de către Primăria Bucureşti atrage riscul opririi alimentării cu apă 
caldă 
Neîndeplinirea obligaţiilor legale de către Primăria Bucureşti atrage riscul real şi iminent ca alimentarea Capitalei 
cu apă caldă să fie oprită în perioada următoare, anunţă compania Sierra Quadrant, administratorul judiciar al 
Electrocentrale Bucureşti SA (ELCEN). 
„Întrucât Primăria Municipiului Bucureşti (PMB) refuză să-şi respecte obligaţiile de plată stipulate în OG 36/2006 
privind plata subvenţiei aferente energiei termice livrate către populaţie şi nu a efectuat nici până în prezent plata 
sumelor prevăzute pentru luna ianuarie, Capitala se află într-un moment critic. În lipsa acestor fonduri, ELCEN nu 
îşi poate achita obligaţiile de plată restante către ROMGAZ (furnizorul de gaze naturale), situaţie în care ROMGAZ 
poate sista livrarea materiei prime către ELCEN. Acest fapt conduce automat la oprirea tuturor instalaţiilor 
utilizate de ELCEN pentru producerea energiei termice, distribuită ulterior de RADET către utilizatorii finali 
(cetăţeni, şcoli, gradiniţe, agenţi economici)", transmite compania Sierra Quadrant, administratorul judiciar al 
Electrocentrale Bucureşti SA (ELCEN), într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Reprezentanţii firmei arată că subvenţia pentru luna ianuarie în cuantum de 175 milioane de lei nu a fost virată 
nici sub formă de avans direct către ROMGAZ, conform Convenţiei de justificare a avansurilor, şi nici achitată prin 
contul Escrow pus la dispoziţia producătorilor, ELCEN având o cotă de 70% din totalul energiei termice produse. 
Sierra Quadrant atrage atenţia asupra faptului că refuzul Primăriei Capitalei de a efectua plăţile ameninţă întregul 
proces de reorganizare a ELCEN, condamnând la faliment această societate de stat de importanţă strategică. 
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„În momentul în care ELCEN nu îşi poate asigura materia primă necesară producţiei de energie electrică şi 
termică, din cauza acţiunilor PMB, şansele de reorganizare a ELCEN sunt îngreunate într-o manieră considerabilă. 
Argumentele prin care se încearcă acreditarea ideii conform căreia disputele dintre actorii politici legate de 
bugetul naţional sunt cauza acestei tergiversări denotă lipsa interesului real pentru rezolvarea problemelor 
întâmpinate, în condiţiile în care au existat şi există resursele necesare pentru a onora obligaţiile de plată ale PMB 
în cazuri a căror urgenţă şi importanţă nu pot fi comparate cu livrarea apei calde în Capitală", potrivit sursei citate. 
„Datoria celor aleşi de cetăţeni să-i reprezinte şi să administreze viaţa unui oraş este în primul rând faţă de cei 
care i-au ales şi de abia apoi faţă de propria carieră politică. Atunci când soarta oamenilor, calitatea vieţii acestora 
şi securitatea oraşului sunt puse pe locul doi, acel oraş se va îndrepta inevitabil spre colaps.Dacă doamna Firea şi 
echipa dânsei au decis ca RADET să intre în faliment, şi acesta este motivul pentru care vedem zilnic că nu se 
depun toate eforturile pentru a reorganiza această societate, consider că are datoria de a-i anunţa pe bucureşteni 
şi pe toţi cei implicaţi în acest proces. Toate acţiunile din ultimul timp, inclusiv această tergiversare a plăţii 
subvenţiei, ne arată că în spate este un simplu joc politic.Alegerea falimentului în locul planului de reorganizare a 
RADET înseamnă că sistemul de termoficare din Bucureşti va intra în moarte clinică" a transmis Ovidiu Neacşu, 
partener fondator Sierra Quadrant. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisiile reunite de buget, aviz negativ pe contul de execuţie bugetară al TVR pe anul 2017 
Comisiile reunite de buget ale Camerei Deputaţilor şi Senatului au avizat negat contul de execuţie bugetară al 
Societăţii Române de Televiziune pe anul 2017, a afirmat, pentru MEDIAFAX, senatorul PSD Viorel Arcaş, 
precizând că raportul va fi adoptat în comisiile reunite de cultură ale Parlamentului. 
„A fost dat aviz negativ în Comisiile reunite de buget-finanţe. Avizul negativ a fost dat cu niciun vot pentru. Au fost 
doar trei abţineri de la USR. În rest toţi au fost de acord cu avizul negativ, inclusiv PNL. Se duce la Comisiile de 
cultură reunite pentru raport şi apoi se dezbate în plen reunit”, a afirmat Viorel Arcaş, preşedinte al Comisiei de 
buget a Senatului. 
Întrebat de ce nu este în procedură parlamentară şi execuţia bugetară pentru anul 2018, senatorul PSD a răspuns: 
„Stă aici prin Parlament. Încă nu am intrat pe procedură la raportul pe 2018. Nici nu l-am primit încă. Acum am 
primit şi raportul Curţii de Conturi, dar tot pe 2017, de exemplu”. 
Potrivit Legii 41/1994 privind organizarea şi funcţionarea Societăţii Române de Radiodifuziune şi Societăţii 
Române de Televiziune, conducerea trebuie să prezinte Parlamentului rapoartele anuale de acitivitate, alături de 
conturile de execuţie a bugetelor celor două societăţi. 
Respingerea raportului de activitate are ca efect dizolvarea de drept a Consiliului de Administraţie. 
Preşedinte-director general al Consiliului de Administraţiei al Societăţii Române de Televiziune este Doina Gradea. 
Aceasta primit votul în Parlament pe 28 martie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PRIMA MAŞINĂ: Guvernul a modificat programul de stimulare a cumpărării de autoturisme noi 
Guvernul a aprobat marţi modificarea programului de stimulare a cumpărării de autoturisme noi, purtătorul de 
cuvânt al Executivului, Nelu Barbu, anunţând că beneficiarii îşi vor putea cumpăra o nouă maşină, chiar dacă au 
mai avut un autovehicul nou. 
”Guvernul a adoptat astăzi în şedinţă modificări şi completări aduse programului de stimulare a cumpărării de 
autoturisme noi. Este vorba despre programul aprobat prin OUG 66/2014. Programul are ca obiectiv principal 
facilitarea accesului persoanelor fizice la achiziţionarea unui autoturism nou prin contractarea de credite 
garantate de stat”, a anunţat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu. 
El a precizat că pot fi cumpărate autoturisme noi clasice cu sistem de propulsie termic, hibrid, electric hibrid şi 
full-electric. 
”De asemenea, prin modificările operate în legislaţie, persoanele fizice vor putea să-şi achiziţioneze un autoturism 
nou chiar dacă au mai deţinut anterior un astfel de autoturism. Se elimină, aşadar, obligativitatea declaraţiei pe 
proprie răspundere a beneficuiarului că nu a mai avut un autoturism nou, condiţie existentă în programul Prima 
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maşină. În acelaşi timp, actul normativ mai prevede acceptarea ecobonusurilor şi ecotichetelor acordate în cadrul 
programelor Rabla clasic şi Rabla plus pentru achitarea avansului minim obligatoriu”, a mai spus Barbu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MFP: Patru banci finantatoare s-au inscris pana vineri in Programul guvernamental "Investeste in Tine" 
Patru banci s-au inscris in Programul guvernamental "Investeste in Tine", dar numai doua au solicitat alocare de 
plafon pentru acest an - CEC Bank si Banca Transilvania, a mentionat Ministerul Finantelor Publice (MFP). 
"Referitor la bancile implicate in Programul guvernamental 'Investeste in Tine', va comunicam ca pana la data 
prezentei (vineri 15 martie - n.red.) in cadrul programului s-au inscris patru finantatori, dintre care CEC 
Bank si Banca Transilvania au solicitat alocare de plafon, in timp ce B.C.R. si Raiffeisen Bank si-au exprimat 
intentia de inscriere in viitor ca banci partenere. Mentionam ca in anul 2018 toate garantiile au fost acordate prin 
intermediul CEC Bank. (...) Mentionam ca, la momentul la care Ministerul Finantelor Publice va primi solicitari de 
inscriere in Program si din partea altor potentiali finantatori in afara celor deja inscrisi, acestea vor fi analizate si 
aprobate conform legislatiei legale in vigoare", au mentionat reprezentantii MFP. 
Din plafonul de garantii aprobat pentru acest program guvernamental anul trecut in valoare de 600 de milioane 
lei, pana la 31 decembrie 2018, au fost acordate un numar de 1.049 de garantii, in valoare totala de 29,14 
milioane de lei, pentru o valoare a finantarilor de 36,42 milioane de lei, "diferenta de 570,86 milioane lei din 
plafon nefiind utilizata datorita perioadei scurte de functionare a Programului in anul 2018, respectiv octombrie-
decembrie 2018", au subliniat reprezentantii Finantelor. 
"In ceea ce priveste estimarile de garantii care vor fi acordate in anul 2019, va informam ca (...) plafonul total al 
garantiilor de stat care pot fi emise in anul 2019 este de 1.000 milioane lei", au subliniat reprezentantii 
Finantelor. 
Prin acest program pot solicita credite tinerii de 16-26 de ani care sunt elevi sau studenti sau care efectueaza 
cursuri de specializare autorizate de catre Ministerul Educatiei Nationale si de catre Ministerul Muncii, precum si 
cei de 26-55 de ani care sunt cuprinsi in sistemul de invatamant sau care efectueaza cursuri de reconversie 
si/sau specializare profesionala autorizate de catre Ministerul Educatiei Nationale si de catre Ministerul Muncii. 
Creditele pot fi de maximum 40.000 de lei pentru tineri si de cel mult 35.000 de lei pentru persoanele mature, 
iar programul consta in garantarea, in numele si contul statului, a creditului. 
Garantia, emisa de Fondul National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderile Mici si Mijlocii si Fondului 
Roman de Contragarantare, acopera maximum 80% din valoarea creditului, exceptand dobanzile si comisioanele 
bancare si alte sume datorate de beneficiarul programului in baza contractului de credit. 
Garantia este garantata cu o ipoteca legala mobiliara asupra sumelor urmaribile, reprezentand venituri si 
disponibilitati banesti in lei si in valuta, detinute si/sau datorate, cu orice titlu, beneficiarului si 
codebitorului/codebitorilor de catre terte persoane sau pe care acestia le vor datora si/sau detine in viitor in 
temeiul unor raporturi juridice existente, constituita de beneficiar in favoarea statului roman reprezentat de 
Ministerul Finantelor Publice. 
Creditele pot fi acordate pentru o perioada maxima de zece ani, inclusiv perioada de gratie. Finantatorii pot 
aproba prelungirea duratei initiale de creditare in conformitate cu normele si procedurile interne proprii, cu 
incadrarea in durata maxima a finantarii de zece ani. 
Creditul poate fi folosit pentru a acoperi nevoile beneficiarilor si familiilor acestora privind educatia, sanatatea, 
cultura, sportul si cele de locuit. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ţările UE, favorabile unui grup de lucru pentru un mecanism de monitorizare a statului de drept. Iniţiativa ar 
putea viza direct România 
Ţările Uniunii Europene s-au declarat marţi favorabile înfiinţării unui grup de lucru care să analizeze posibilitatea 
instituirii unui mecanism al Uniunii Europene pentru monitorizarea stării statului de drept, o iniţiativă care, 
potrivit Reuters, ar putea viza direct Ungaria, Polonia şi România. 
Ministrul belgian de Externe, Didier Reynders, a declarat marţi după-amiază că majoritatea ţărilor UE au fost de 
acord cu propunerea de constituire a unui grup de lucru care să analizeze oportunitatea constituirii unui 
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mecanism al Uniunii Europene de supraveghere a stării democraţiei, statului de drept şi principiilor fundamentale 
comunitare. Proiectul a fost propus împreună cu Michael Roth, secretar de stat pentru Afaceri Europene în cadrul 
Ministerului german de Externe. 
"Există o foarte largă majoritate a statelor membre - peste 20 - care sunt de acord cu principiile propuse deja în 
urmă cu trei ani în Consiliul UE", a explicat Reynders. 
Oficialul belgian a precizat că are susţinerea Germaniei, dar şi a Finlandei, ţară care va prelua Preşedinţia 
Consiliului UE de la 1 iulie. De asemenea, iniţiativa este susţinută şi de România, potrivit agenţiei belgiene Belga şi 
site-ului LeVif.be. 
"Uniunea Europeană este o uniune a valorilor. Nu este vorba doar de piaţa unică. Toată lumea trebuie să adere la 
aceste valori, nu este vorba doar de valori recomandate", a declarat Michael Roth, citat de agenţia Reuters. 
Comisia Europeană, care a semnalat deja intenţia de a condiţiona accesul la fonduri comunitare de respectarea 
principiilor statului de drept, a salutat proiectul. "Iniţiativa belgiano-germană consolidează statul de drept, este o 
tentativă onestă graţie căreia statele membre se vor putea consulta între ele", a comentat Frans Timmermans, 
prim-vicepreşedinte al Comisiei Europene. 
"Propunerea, formulată în cadrul unei reuniuni ministeriale europene, coincide cu investigaţiile ample lansate de 
UE împotriva Poloniei şi Ungariei pentru subminarea independenţei instanţelor judiciare şi a presei, în timp ce 
România este acuzată de regrese în acţiunile anticorupţie", comentează agenţia Reuters. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele american Donald Trump vrea admiterea unei noi ţări în NATO 
Preşedintele Statelor Unite, Donald Trump, a anunţat marţi, cu ocazia întâlnirii cu omologul său brazilian Jair 
Bolsonaro, că analizează posibilitatea admiterii Braziliei în Alianţa Nord-Atlantică. 
"Vom analiza în termeni foarte, foarte puternici această posibilitate - fie că este vorba de admiterea în NATO, fie 
vreun fel de alianţă", a declarat Donald Trump alături de Jair Bolsonaro, conform agenţiei de presă Reuters. 
"După cum i-am spus preşedintelui Bolsonaro, intenţionez să desemnez Brazilia aliat major din afara NATO sau, 
posibil, dacă vreţi să vă gândiţi, aliant în acdrul NATO. Trebuie să vorbim cu mulţi oameni, dar poate chiar aliat 
NATO", a subliniat Trump, potrivit CNN. 
Săptămâna trecută, oficiali guvernamentali brazilieni au declarat că se aşteaptă ca Statele Unite să acorde Braziliei 
statutul de aliat major în afara NATO. 
Columbia a devenit în 2018 singurul stat latino-american considerat "partener global" al NATO. 
(Sursa: Mediafax) 
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